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Konečně máme jaro. Pro mě osobně je to 
nejhezčí roční období, které přináší sluníčko, 
delší dny a rozkvetlé stromy. Poslední rok 
moje práce na vlastní zahrádce stagnuje a tě-
ším se, že to letos napravím.

Z nepříjemných zpráv je ta nejdůležitější 
na straně příjmu obce. Kvůli schválenému 
konsolidačnímu balíčku jsme přišli asi o 7 mi-
lionů korun. Na základě těchto zpráv jsme 
nuceni omezit rozvojové aktivity v obci a nut-
né výdaje vázat přímo na dotace. Co máme 
od prosince za sebou a na co se můžeme těšit, 
tak s tím Vás seznámíme v tomto jarním vy-
dání Holubického zpravodaje.

Ze stavebního a dotačního kolotoče v na-
šem katastru:

Dokončovací práce na stavbě nové školky 
nazvané „Cesta k živlům“ probíhají v plném 
nasazení. Navazující přestavba tříd Pejsků 
a Koťátek ve stávající školce na další třídy pro 
školu a kabinety proběhne v létě. Rekon-
strukce a modernizace školní kuchyně, po-
kud vše půjde dle plánu, proběhne také 
během letních prázdnin. Opravy venkovních 
ploch okolo školy, jako je doskočiště, venkov-
ní hřiště a výměna plotu jsou v plánu v průbě-
hu roku. Obec zakoupila pro školu také nové 
vybavení do sportovní haly.

Nyní představím naše investiční a dotační 
plány. Zpracováváme dotaci na kompostéry, 
drtič a renovaci odpadových hnízd, dále 

na nádobí s gastro myčkou pro pořádání 
obecních akcí. Studie cyklotras napříč naší 
obcí, s plánem propojit Holubice s okolními 
obcemi, je na spadnutí. Snažíme se přejít co 
nejdříve k projekci a podle návazných dotací 
k realizaci. Projekci restriktivního měření 
rychlosti společně s pasporty dopravy již do-
končujeme a pro zvýšení bezpečnosti plánu-
jeme umístit kamery okolo školských zařízení 
a hlavních tahů naší obcí. Ve výběrových říze-
ních již soutěžíme firmy na opravy šachet 
a komunikací. Dokončovaný projekt dětské 
skupiny budeme brzy podávat k žádosti o do-
taci. Veřejné projednání nového územního 
plánu Holubic proběhne během nejbližších 
měsíců a přinese nám několik změn – v loň-
ském roce jsme přistoupili k jeho jednotné-
mu celorepublikovému standardu a tím jsme 
uspořili finanční prostředky, i čas, při dalších 
změnách o několik let. Jednáme s úřady nad 
trvalým uložením zeminy podél potoka Ra-
kovce při výstavbě rybníka, které nám do bu-
doucna dopomůže lépe využit obecni 
pozemky. I státní pozemkový úřad řeší blížící 
se vyhlášení dotace na rybník, který už koneč-
ně získal pravomocné stavební povolení. 
Bude to jeden z rozsáhlejších projektů, zadr-
žující vodu v krajině. V neposlední řadě 
máme povinnost převést obecní úřad do digi-
tálního světa. Pracujeme na tomto kroku už 
více než rok, nové pasporty se potupně trans-
formují a budou veřejně přístupné na obec-
ním webu. Stejně tak se blíží elektronická 
fakturace s možností plateb přes QR kód, dále 
řešíme možnost úhrad přes platební terminál 
nebo příjem digitálního občanského průkazu 
v telefonu.

Vedle toho se věnujeme běžnému provozu 
obce. Musí být uklizeno, musí se svítit, musí 
se sekat tráva a pečovat o zeleň a záhony. 

SLOVO STAROSTY
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Naším přáním je, aby byla údržba obce eko-
nomicky únosná a obec Holubice byla udržo-
vaná co možná nejlépe, a to vyžaduje hodně 
energie a trpělivosti. Asi nikdo z nás na vy-
cházce nechce počítat odhozené pneumatiky, 
vyhýbat se igelitovým pytlům a zakopávat 
o stavební odpad. Tímto bych Vás chtěl požá-
dat, pokud máte možnost, pomozte nám 
s údržbou veřejného prostranství u vašich 
domů. Čistota v obci není jen zásluhou obec-
ních zaměstnanců, ale je vizitkou nás všech, 
jak se na veřejném prostranství chováme 
a zkrášlujeme okolí našich domovů. Některé 
ulice jsou jako ze škatulky, upravené, uklize-
né, jinde se pořádek udržuje nelehce. Všichni 
chceme chodit po čistých chodnících a dívat 
se na pěknou zeleň.

Musíme také více zapracovat na sběrných 
místech v obci, kde se odevzdává tříděný od-
pad. V kontejnerech často končí odpad, který 
tam nepatří nebo je uložen mimo sběrné ná-
doby, což určitě není dobře. Pytle plné všeho 
možného, kanystry od nebezpečných látek, 
a dokonce plechovky s těkavými látkami pra-
videlně nacházíme i v kontejneru na hřbitov-
ní odpad! Velkým nešvarem je vyhazování 
odpadků a bioodpadu v přírodě, čile se jimi 
zaváží křoviska, okolí potoka a příkopy pro 

odvod dešťových vod. To jsou věci, na kterých 
je třeba zapracovat a měli bychom je potlačit. 
U cesty  za  hřbitovem můžete  odkládat, 
po předchozí domluvě s panem Bohusla-
vem  Adámkem,  větší  větve  ze  stromů, 
které se nevejdou do kontejnerů na bio-
odpad. Budeme je zde štěpkovat a drtit.

Spolu se zastupiteli vítáme aktivity všech 
spolků, komisí a zájmových skupin, které vy-
mýšlejí a organizují sportovní, kulturní a spo-
lečenské akce, kde si můžeme odpočinout, 
vidět se a popovídat si. Jsme rádi, že se všech-
ny akce setkávají s vaší zájmem. Naposledy 
jsme se sešli v sále na akcích Předvelikonoční 
cukrárna a na Koštu vín.

Mám zde jednu z mála příležitostí, jak ve-
řejně poděkovat všem zaměstnancům obce 
za jejich nelehkou práci, za přínos a za podpo-
ru při provozu a údržbě Holubic.

Věřím, že Vás čtení našeho jarního vydání 
zpravodaje bude bavit a pokud máte podněty, 
nápady a chuť se zapojit do dění v obci, zastav-
te se na obecním úřadě nebo se angažujte 
v místních spolcích. Těším se na Vás také při 
představení plánovaných projektů v obci 
na obecním úřadě 3. dubna. Přeji všem oby-
vatelům Holubic krásné velikonoční svátky.

Jiří Horňák, starosta

INFORMACE Z OBECNÍHO ÚŘADU

Ze 14. zasedání Zastupitelstva obce 
Holubice, konaného 19. prosince 2023

Zastupitelstvo schvaluje:

• Rozpočtové opatření č. 7/2023.
• Rozpočet Základní školy a mateřské 

školy Holubice, okres Vyškov, příspěv-
ková organizace na rok 2024.

• Střednědobý výhled rozpočtu Základní 
školy a mateřské školy Holubice, okres Vy-
škov, příspěvková organizace na rok 2024.

• Rozpočet Obce Holubice na rok 2024. 
Návrh rozpočtu se změnil ve výdajích o:
 �  Paragraf 3119 Školství ZŠ+MŠ spojené, 
výdaj se snížil o 1 126 000 Kč.
 �  Paragraf 3341 Zpravodaj, výdaj se zvýšil 
o 20 000 Kč.
 �  Paragraf 5512 Požární ochrana, výdaj se 
zvýšil o 31 000 Kč.
 �  Paragraf 6112 Zastupitelstvo, výdaj se 
legislativně zvýšil o 500 000 Kč.
 �  Paragraf 6171 Činnost místní správy, 
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výdaj se legislativně zvýšil o 500 000 Kč.
 �  Paragraf 6320 Pojištění majetku Obce, 
výdaj se zvýšil o 75 000 Kč.

• Celkový objem výdajů se nezměnil.
• Střednědobý výhled rozpočtu Obce Ho-

lubice na roky 2025 až 2026.
• Prodloužení platnosti Programu rozvoje 

Obce Holubice 2016 až 2021 do 30. 6. 2024.
• Udělení pamětní medaile (plakety) paní 

Evě Cupalové.
• Dohodu o spolupráci při odstranění hava-

rijního stavu, v rámci údržby a opravy části 
místní komunikace na parc. čísle 597/2, 
z důvodu průsaků povrchové vody a vibra-
cím od dopravy, kdy došlo k vymletí a vy-
sypání materiálu podkladových vrstev 
místní komunikace.

• Firmu TOMERO, s. r. o. jako zhotovitele 
veřejné zakázky Zvýšení kapacity stávající 
ZŠ Holubice.

• Smlouvu o pronájmu části pozemku 
p. č. 1558/4, o výměře 5 100 m2 na dobu 
10 let za cenu 1 000 Kč + DPH ročně, pro 
Tělovýchovnou jednotu Holubice.

• Žádost o 95 % dotaci na Zpracování 
místní energetické koncepce – MEK 
NPO 3-2024.

Různé:
• Pan starosta informoval přítomné o prv-

ních výsledcích dotazníkového šetření 
jako podkladu pro nový Program rozvo-
je Obce Holubice, které byly zpracované 
DSO Ždánický les a Politaví.

Z 1. zasedání Zastupitelstva obce 
Holubice, konaného 18. ledna 2024

Zastupitelstvo schvaluje:
• Doporučení komise, a to přidělení ve-

řejné zakázky ke zhotovení projektové 
dokumentace dle výzvy společnosti 

ARTENDR, s. r. o., IČO: 241 90 853. 
Výzva se týkala zpracování projektové 
dokumentace pro budovu sloužící pro 
účely dětské skupiny v Holubicích.

• Dodatek č. 1 Směrnice č. 3/2023 pro zadá-
vání veřejných zakázek malého rozsahu 
v předneseném znění.

• Směrnici – pokladna č. 1/2024. Nová 
směrnice bude upravovat pravidla a postu-
py při provádění pokladních operací s pe-
nězi v hotovosti v pokladně OÚ Holubice.

• Žádost o poskytnutí daru ve výši 
2 000 Kč/rok z rozpočtu obce Holubice 
pro Asociaci rodičů a přátel zdravotně 
postižených dětí v ČR, z.s., IČO: 494 
08 577. V loňském roce pomohla tato 
společnost několika občanům Holubic.

• Rozpočtové opatření č. 1/2024.
• Smlouvu o pronájmu plochy na p. č. 1340, 

1341 a 1342 v k. ú. Holubice, za účelem 
parkování pro ZŠ Holubice. Roční nájem-
né činí 10 000 Kč vč. DPH (v minulosti 
6 000 Kč). Zaměstnanci obce zpevní plo-
chu určenou pro parkování.

• Smlouvu o pronájmu pozemku 
na p. č. 1699 v k. ú. Holubice. Myslivec-
ký spolek se o tuto parcelu stará již ně-
kolik let. Roční nájemné činí 1 000 Kč 
bez DPH.

• Žádost o dotaci pro Zavedení systému 
hospodaření s energií v podobě energe-
tického managementu (EM) Výzva 
č. NPO 2/2024. Dotace je ve výši 95 %, 
je neuznatelné DPH. V současné chvíli 
jde o přípravu dokumentace do výzvy.

Zastupitelstvo neschvaluje:
• Žádost o změnu územního plánu na po-

zemku p. č. 644/34 v k. ú. Holubice. Po-
zemek se nachází při silnici II/430 
z Brna do Vyškova. Důvodem žádosti je 
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zahrnutí pozemku do zastavitelných vý-
robních ploch.

• Žádost o změnu územního plánu na po-
zemku p. č. 883/26. Pozemek přiléhá 
těsně k dráze a aktuálně je určen jako 
plocha „veřejné zeleně“. Majitel požádal 
o změnu plochy na „individuální rekre-
aci a zahrady“ a také o připojení k inže-
nýrským sítím.

Různé:
• Modernizace trati Brno – Přerov – na-

příč katastrem probíhají sondy podlo-
ží (cca 40 vrtů do hloubky 40 m), jsou 
v kooperaci s majiteli a uživateli pozem-
ků. ŘSD dělají také sondy podloží podél 
dálnice. Pan Otakar Koutný upozornil 
na problém při ukládání ornice – musí 
souhlasit vlastník.

• Pan starosta odprezentoval na fotkách 
nové prvky (opláštěná terasa a pískoviš-
tě) na lesní mateřské školce a kontrolní 
den z 29. 12. 2023 na nové mateřské ško-
le v Holubicích.

Ze 2. zasedání Zastupitelstva obce 
Holubice, konaného 15. února 2024

Zastupitelstvo schvaluje:
• Rozpočtové opatření č. 2/2024.
• Smlouvu mezi Obcí Holubice a společ-

ností Holubice Future, s. r. o. o poskytnutí 
dobrovolného peněžitého příplatku, mimo 
základní kapitál, ve výši 10 865 000 Kč.

• Dodatek č. 5 ke Smlouvě o nakládání 
s nebezpečnými a ostatními složkami 
komunálního odpadu a elektrozaříze-
ním č. 17030132 mezi Obcí Holubice 
a společností RESPONO, a. s.

• Odměny členům zastupitelstva, předse-
dům komisí a výborů dle legislativních 
změn od 1. 3. 2024.

• Delegování pana Jiřího Horňáka jako zá-
stupce a paní Ilony Marinčové jako ná-
hradníka, k zastupování Obce Holubice 
na valné hromadě společnosti Vodovody 
a kanalizace Vyškov, konané dne 
30. 5. 2024.

• Veřejnoprávní smlouvu s Městem Slav-
kov u Brna o odpovědnosti za přestupky 
a řízení o nich. Za výkon působnosti po-
skytne obec ze svého rozpočtu příspěvek 
3 000 Kč, za každý jednotlivý přestupek, 
zapsaný Městským úřadem Slavkov 
u Brna.

• Kupní smlouvu mezi Obcí Holubice 
a společností MIRROR Develop-
ment, s. r. o. na převod vodovodního 
řadu, dešťové a splaškové kanalizace, kte-
ré jsou součástí stavby „Výstavba komu-
nikace, IS a rodinných domů, 
Holubice – Curdík“. Kupní cena za uve-
dené inženýrské sítě činí 500 Kč vč. 
DPH.

• Smlouvu o bezúplatném převodu po-
zemku p. č. 551/2 mezi Obcí Holubice 
a Českou republikou – Státním pozem-
kovým úřadem. Jedná se pozemek pod 
Panskou stodolou. Pozemek bude 
na Obec Holubice převeden bezúplatně. 
Smluvní strany se dohodly, že návrh 
na vklad vlastnického práva do katastru 
nemovitostí podá převádějící, tedy Státní 
pozemkový úřad.

Zastupitelstvo neschvaluje:
• Záměr vyvěšení prodeje pozemku 

p. č. 455/2 a části pozemku p. č. 395/10.

Různé:
• Pan Marcoň přednesl zprávu finančního 

výboru, který se sešel 13. 2. 2024. Finanční 
výbor doporučuje zastupitelům zvolit 
anuitní úvěr na 20 let s fixací na dva roky. 
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Dále finanční výbor projednal odměňová-
ní zastupitelů, rozdělení MŠ a ZŠ, stav 
účtů Holubice Future, s. r. o., příjmy a vý-
daje za rok 2023 a převod IS v Curdíku 
na obec.

• Paní Petra Šujanová oznámila zastupite-
lům rezignaci ve funkci předsedkyně kul-
turní komise k datu 29. 2. 2024. Paní 
místostarostka oslovila členku kulturní 
komise, paní Terezu Mikolášovou, s na-
bídkou funkce předsedkyně a nabídla ji 
také veřejnosti, ale žádný zájemce se nena-
šel. Tudíž kulturní komise ke dni 
29. 2. 2024 zaniká. Kulturní akce budou 
nadále pořádány pod hlavičkou Obce Ho-
lubice, komise pro školství, mládež a sport 
a komise životního prostředí.

• Paní Šujanová se zeptala na stav vybudová-
ní autobusové zastávky v Curdíku, ve smě-
ru na Slavkov. Pan starosta odpověděl, že 
momentálně je prioritou řešení MŠ.

• Pan Marcoň upozornil na ujíždějící břeh 
Holubického potoka za čistírnou odpad-
ních vod.

Ze 3. zasedání Zastupitelstva obce 
Holubice, konaného 7. března 2024

Zastupitelstvo schvaluje:
• Uzavření Smlouvy o úvěru, registrační 

číslo 99045086643, s Komerční ban-
kou, a. s., se sídlem Praha 1, Na Příkopě 33 
č. p. 969, PSČ 114 07, IČO: 453 17 054, 
poskytnutého na „financování poskytnutí 
příplatku a refinancování již poskytnutého 
příplatku obchodní společnosti Holubice 
Future, s. r. o., IČO: 193 08 973, ve výši 
65 000 000 Kč, se splatností do 31. 7. 2044, 
úročeného pevnou úrokovou sazbou dva 
roky od podpisu smlouvy ve výši 3,39 % 
p. a., a pověřuje starostu Obce Holubice 
k podpisu smlouvy o úvěru.

• Rozpočtové opatření č. 3/2024 v přednese-
ném znění.

• Nákup pozemku p. č. 1503 a p. č. 1507 v k. 
ú. Holubice za cenu 3 932 250 Kč a pově-
řuje starostu Obce Holubice k podpisu 
smluv kupních /rezervačních/ a o úschově, 
potřebných k nabytí nemovitosti. Cena je 
250 Kč/m2, plocha pozemků je 15 729 m2.

• Smlouvu č. 4 mezi Obcí Holubice a spo-
lečností Holubice Future, s. r. o., IČO: 193 
08 973 o poskytnutí dobrovolného peněži-
tého příplatku mimo základní kapitál 
ve výši 31 718 530 Kč.

• Podání žádosti o dotaci na přestavbu škol-
ky na školu, v součinnosti s MAS.

• Zpracování projekce pro dětskou skupinu 
v Holubicích společností ARTENDR, 
s. r. o., IČO: 241 90 853. V rámci studie 
a projektu se podařilo zachovat ráz lokality. 
Dne 1. dubna 2024 si obec může žádat 
o dotaci, pokud se stihne dokončit pro-
jekt – projekční firma byla vysoutěžena, 
dotace je ve výši až 25 000 000 Kč. Dětskou 
skupinu bude provozovat smluvní partner.

• Pokračování ve zpracování projekce a in-
ženýringu restriktivního systému pro mě-
ření rychlosti v obci. V loňském roce si 
obec nechala zpracovat nutné podklady 
ke zpracování projekce restriktivního sys-
tému pro měření rychlosti v obci. Nejkri-
tičtější jsou lokality při výjezdu z Holubic 
směrem na Křenovice a u parkoviště wor-
koutového hřiště – vozidla zde jezdí rych-
lostí až 130 km/hod. Jedná se o zpracování 
podkladů, cena je ve výši 8 000 Kč.

• Žádost o podporu Linky bezpečí z.s., IČO: 
613 83 198 ve výši 7 500 Kč.

• Převedení činnosti MŠ a LMŠ Holubice 
pod nově zřízenou příspěvkovou orga-
nizaci.

• Podání žádosti o dotaci na Novou školku 
v Holubicích.

H O LU B I C K Ý  Z P R AV O D A J  1 / 2 0 2 4  5



• Podání žádosti o dotaci do výzvy MŽP 
na prevenci vzniku odpadu. Jedná se o po-
řízení kompostérů, drtiče, štěpkovače, 
myčky, hákových kontejnerů a využití re-
-use centra. Při žádosti o dotaci by obec 
získala 77,8 % v rámci požadovaných prv-
ků. Na dotaci samotnou a její zpracování 
lze využít 85 %. V případě neúspěchu při 
podání dotace obec nepřijde o žádné fi-
nanční prostředky.

• Realizaci projektu „Výstavba dětské skupiny 
v obci Holubice“ a souhlasí s podáním žá-
dosti o dotaci do dotačního titulu MPSV vý-
zvy č. 31_22_045 Budování kapacit dětských 
skupin dle zákona č. 247/2014 Sb., o posky-
tování služby péče o dítě v dětské skupině 
a o změně souvisejících zákonů – veřejný 
sektor s předpokládanými náklady ve výši 
25 mil. Kč. Zastupitelstvo schvaluje zajištění 
financování projektu z rozpočtu obce.

• Podání žádosti o dotaci do výzvy v MS 
Gastro úspory k 1. dubnu 2024 s cílem 
snížení nákladů, zvýšení efektivity a mo-
dernizace kuchyně. Dotace je uznatelná 
do roku 2025.

Různé:
• Svoz bioodpadu – s Responem se podařilo 

vyjednat dřívější svoz bioodpadu. Paní Šu-
janová navrhuje umístit v obci velkoobje-
mové kontejnery na jaře a na podzim + 
dát k hnízdům fotopasti, jelikož se u kon-
tejnerů pravidelně objevují pytle s obsa-
hem, který Respono nevyveze. Navrhuje 
dát jako bod do příštího zastupitelstva.

• Cyklostezky – aktuálně má obec vytvo-
řenou předběžnou studii v kooperaci 
s Křenovicemi. Studie musí projít další-
mi vyjádřeními, poté lze žádat o dotace.

• Informace k fotovoltaické elektrárně 
od Ing. Petra Valdmana, ředitele Státní-
ho fondu životního prostředí ČR.

• Návrh na úpravu linkového autobusu, 
kdy je zájem propojit Pozořice – GLP – 
Holubice. Do budoucna je možnost vla-
kového propojení s Brnem.

• VaK Vyškov poslal žádost o navýšení ka-
pacity vodojemu v Holubicích z 300 
na 700 m3 a na zkapacitnění vodovodu 
z Rousínova do Holubic, potažmo 
do Slavkova. Ve Velešovicích má být po-
stavena čerpací stanice, která bude 
schopna posílat vodu oběma směry. Tě-
mito kroky se zvýší kvalita pitné vody. 
V současné chvíli obec zaznamenává 
stížnosti na čistotu vody.

• Obec má problém s hnízdy tříděného 
odpadu a s pohybem osob cizí národ-
nosti. Slavkov a okolní vesnice hlásí pro-
blém s lákáním dětí do aut u škol. Obec 
tomuto nemůže zabránit bez monitoro-
vacího systému. Pan starosta navrhuje 
zpracování nabídky na kamerový sys-
tém, umístěný na veřejném osvětlení.

• Paní Šujanová vznesla dotaz, co obec 
udělala v rámci vybudování autobusové 
zastávky v Curdíku směr Slavkov, aby 
děti nestály na silnici. Pan starosta odpo-
věděl, že probíhají jednání s panem Boh-
dálkem ze stavebního úřadu Slavkov. 
V místě se také upravil povrch přechod-
né zastávky. V dané lokalitě je umístění 
zastávky v nesouladu s ochranným pás-
mem vysokotlakého plynu, se sjezdem 
na pole, s rozšířením výstavby rodinných 
domů a také zastávky nesmí stát naproti 
sobě atd. Obec umístění a budoucí vý-
stavbu zastávky průběžně řeší. 

redakčně upravila  
Ilona Marinčová, místostarostka
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CO JE V OBCI NOVÉHO
• V nové mateřské škole probíhají posled-

ní dokončovací stavební práce, třídy se 
začnou postupně vybavovat nábytkem. 
Upravuje se okolí a zahrada, která se 
osadí herními prvky.

• Provozovna služeb na obecním úřadu 
byla dovybavena novým nábytkem.

• V lesní mateřské škole se opláštila te-
rasa, doplnily herní prvky a dokončilo 
pískoviště. Další velkou úpravou prošla 
zeleň na zahradě lesní školky.

• Nově bude také upraveno parkoviště 
pro ZŠ Holubice v Kruhu za zastávkou 
autobusu. Zaměstnanci obce geotextilií 
a štěrkem zpevní plochu určenou pro 
parkování.

• Přes zimu pokračovalo proklesťování 
keřů za kostelem, kolem autobuso-
vých zastávek, u přivaděče na Slavkov 
a na dalších místech v katastru Holubic.

• Na obecním úřadu je nová ordinace fy-
zioterapie Mgr. Daniely Janů. Kosmetické 
a nehtové studio paní Ley Buštíkové se 
přesunulo do nových prostor naproti ško-
ly. Jsme rádi, že jsme ji tu mohli podpořit.

• U cesty za hřbitovem můžete odkládat, 
po  předchozí  domluvě  s  panem  Bo-
huslavem Adámkem (tel: 734 291 151), 
větší  větve  ze  stromů,  které  se  neve-
jdou do kontejnerů na bioodpad. Bude-
me je zde štěpkovat a drtit.

Ilona Marinčová, místostarostka

Registrace k odběru novinek – Newsletter

Sdělujeme všem zájemcům o zasílání 
novinek z webu obce Holubice do soukro-
mých mailů postup přihlášení. Na pravé 
straně záhlaví webu, pod fotografií obce, je 
nabídka „odběr novinek.“ V této nabídce si 
vyplníte jednotlivé kolonky: svoje jméno, 
e -mailovou adresu a na závěr odklikne-
te žlutou šipku. Po těchto operacích vám 

přijde oznámení na váš e -mail a je třeba 
kliknutím potvrdit registraci k odběru 
novinek. Po absolvování tohoto postupu 
budou registrovaným účastníkům přichá-
zet veškerá oznámení, nabídky a pozvánky 
ukládané na web obce Holubice (rozhla-
sová hlášení).

Ilona Marinčová, místostarostka

Výsledky dotazníkového šetření „Jak se mi žije v naší obci“

Vážení spoluobčané,
v loňském roce, v době od června do konce 
srpna, bylo možné vyplnit dotazník, který 
je jedním z podkladů pro zpracování doku-
mentu „Program rozvoje obce Holubice“. 
Dotazník vyplnilo ve sledovaném období 
celkem 352 respondentů, návratnost do-
tazníku byla 22 %, tedy nad celostátním 
průměrem. Převažují respondenti v pro-
duktivním věku 30 až 49 let, kteří tvoří více 

než dvě třetiny spektra, zbývající třetinu 
tvoří ostatní věkové kategorie s přibližně 
stejným podílem (okolo 10 %). Necelá 
čtvrtina respondentů v obci žije od naroze-
ní, nejvíce jsou zastoupeni obyvatelé, kteří 
se přistěhovali v posledních třech letech 
a v předchozích deseti letech.
Dovolujeme si Vás seznámit s výsledky do-
tazníkového šetření:
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Stručné shrnutí stávajícího stavu
Obyvatelé považují obec Holubice za rela-
tivně klidné venkovské sídlo, s velmi dob-
rou polohou blízko Brna a s dobrou 
dostupností do regionálních center. Obec 
se může pyšnit především kvalitním kul-
turně společenským a sportovním děním, 
spolkovou činností, vysokou úrovní péče 
o veřejná prostranství a také kvalitní tech-
nickou infrastrukturou, která však přestává 
být kapacitní vzhledem k prudkému ná-
růstu počtu obyvatel v posledních letech. 
To se projevuje nejen v oblasti technické, 
ale především dopravní, školské a volnoča-
sové infrastruktury, zdravotních a komerč-
ních služeb, které jsou nedostatečné 
vzhledem k probíhajícímu intenzivnímu 
rozvoji obce. Negativně obec ovlivňuje 
především její poloha na dálniční a želez-
niční křižovatce, což snižuje kvalitu života 
zejména vysokou hladinou hluku a husto-
tou provozu. Obyvatelé také nejsou spoko-
jení se zajištěním kvalitní dopravní 
dostupnosti, která podle jejich mínění ne-
odpovídá velikosti a možnostem obce. 
Další rozšiřování obce jak v oblasti bydle-
ní, tak i komerčních ploch, považuje větši-
na obyvatel za nepřijatelné.
 

Nástin možné rozvojové vize
Obec Holubice by se v budoucnu měla věno-
vat především zajištění potřebné infrastruktu-
ry, vybavenosti a zkvalitňování životních 
podmínek. Nejvyšší prioritou pro blízké ob-
dobí by mělo být omezení „stavebního boo-
mu“ a zajištění kapacitního a kvalitního 
školství (mateřské a devítileté základní školy). 
Velké množství nových obyvatel bude vyža-
dovat také zajištění základních služeb, doprav-
ní obslužnosti i bezpečnosti, vytváření 
podmínek pro trávení volného času, zkvalit-
ňování životního prostředí, a především utvá-
ření sourodé komunity se vztahem ke svému 
bydlišti a patřičnou dávkou „zdravého patrio-
tismu“. Vzhledem k širokému záběru potřeb-
ných aktivit se obec neobejde bez dlouhodobé 
rozvojové koncepce, dostatečně komunikova-
né tak, aby získala podporu napříč politickými 
a zájmovými skupinami v obci, což zajistí 
kontinuitu budoucího rozvoje.
Kompletní výsledky dotazníkového šetření 
můžete najít na webových stránkách obce 
www.holubiceou.cz, kde je v hlavní liště 
Obecní úřad záložka Rozvoj obce. V ní je 
uložen dokument Výsledky dotazníkového 
šetření Holubice 2023.

Ilona Marinčová, místostarostka

Nabízíme možnost seznámení s projekty

Vážení spoluobčané, na Obecním úřadu 
v Holubicích Vám nabízíme možnost se se-
známit s chystanými projekty a s jejich doku-
mentací. Na tato setkávání jsme vymezili 
pravidelné termíny: každou první středu 

v sudém měsíci, vždy od 16 do 18 hodin. 
Další setkání je ve středu 3. dubna, přijďte, 
budeme se Vám věnovat.

Ilona Marinčová, místostarostka

Doporučení komise pro rozvoj obce Holubice

V návaznosti na množící se případy staveb-
ních činností, které občané obce realizují 
na katastru obce Holubice, apelují členové 

Komise pro rozvoj obce na občany Holubic, 
jakožto na stavebníky, aby své stavební zámě-
ry konzultovali ještě před zahájením prací 
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na místně příslušném stavebním úřadu ve Slav-
kově u Brna a na Obecním úřadu Holubice.
Na obou úřadech budou budoucím stavební-
kům ochotně zodpovězeny dotazy a vyjasně-
ny případné nejasnosti v chápání problematiky 

staveb, jejich povolování a následné realizaci.
Stavebníci tím předejdou případným kompli-
kacím, sporům, sankcím a v krajním případě 
i odstranění již hotových staveb, či jejich částí.
Ing. Vojtěch Hradečný, předseda komise pro rozvoj obce

Poděkování paní Petře Šujanové

Ráda bych touto cestou poděkovala paní Petře 
Šujanové za dlouholeté obětavé vedení kul-
turní komise v Holubicích, které se nebojím 
nazvat velice úspěšným obdobím. Z funkce 
předsedkyně komise odstoupila 15. února 
z osobních důvodů, vykonávala ji šestnáct let. 
Její působení je spojeno s několika generacemi 
dětí při naplňování jejich volnočasových akti-
vit, včetně pořádání četných akcí pro všechny 
věkové skupiny. Sedmadvacet let se věnuje na-
šim dětem a mládeži v kroužku Pohybovky, 
jejíma rukama prošlo hodně nadaných dětí, 
které přivedla k lásce ke sportu. Má za sebou 
také nácviky několika tanečních Kabaretů 
a dětských ochotnických divadel, několik let 
vedla v Holubicích Přívesnické tábory.

Pokud se ohlédnu zpět, musím osobně vy-
zvednout vysoko nasazenou laťku kvality – 
její práce v komisi jí byla koníčkem 
a posláním, stála za vznikem mnoha nových 
akcí v naší obci.
Každý konec je zároveň i novým začátkem. 
Paní Petra Šujanová svým odchodem nastar-
tovala novou etapu kultury, která bude po-
kračovat i nadále pod hlavičkou Obce 
Holubice. Dovoluji si aspoň touto formou 
vyslovit za své kolegy, spoluorganizátory, děti 
a za všechny spokojené občany „tetě Peti“ 
naše velké poděkování. Přejeme jí do dalších 
let hodně zdraví, štěstí a vitality!

Ilona Marinčová, místostarostka

Udělení pamětní plakety

V prosinci zastupitelé schválili vyznamenání 
pro významnou osobnost Holubic, paní Evu 
Cupalovou. Pamětní plaketa se ve formě daru 
uděluje jako projev úcty a uznání osobám, 
které se zvlášť zasloužily o rozvoj, propagaci 
a šíření dobrého jména obce Holubice 
ve všech sférách společenského, kulturního 
a sportovního života a jejichž dosavadní život 
je silně spjat s obcí.
Vyznamenání jí bylo slavnostně uděleno 
při příležitosti konání Vánočního koncertu 
v pátek 29. prosince v kostele sv. Václava.
Paní Eva Cupalová vzorně reprezentuje 
naši obec v oblasti sportu v České republice 
i ve světě, kde významně vyniká svou Předávání pamětní plakety paní Evě CupalovéPředávání pamětní plakety paní Evě Cupalové

H O LU B I C K Ý  Z P R AV O D A J  1 / 2 0 2 4  9



činností jako aktivní veteránská vytrvalostní 
běžkyně. Reprezentovala Holubice na ně-
kolika Mistrovstvích Evropy, Mistrovstvích 
světa i na atletických veteránských Olym-
pijských hrách v Sydney, kde se pravidelně 
umisťovala na medailových místech.
Zvlášť se tak zasloužila o rozvoj sportu 
a posílení a šíření dobrého jména Holubic.

Dlouhá léta úspěšně působí ve prospěch 
obce a jejího veřejného života, udělení pa-
mětní plakety tak bude nejvyšším proje-
vem našeho uznání a úcty i vzhledem 
k tomu, že v loňském roce oslavila vý-
znamné životní jubileum 75 let.

Ilona Marinčová, místostarostka

Oblastní charita Rajhrad díky rekordnímu výtěžku z Tříkrálové sbírky zajistí více 
pomoci a péče potřebným

Tříkrálová sbírka je krásná a dlouholetá 
tradice, jejímž prostřednictvím mohou 
dárci přispět na pomoc lidem v nouzi 
a představuje unikátní příležitost k tomu, 
začít nový rok dobrým skutkem.
Po požehnání Otcem Václavem v našem 
kostele sv. Václava se již po čtyřiadvacáté vy-
dali koledníci v Holubicích v sobotu 6. ledna 
na koledu. Koledníkům se podařilo v Ho-
lubicích  vybrat  do  devíti  pokladniček 
během dne celkem 82 745. Kč. Tato částka 
byla předána oblastní Charitě v Rajhradě 
prostřednictvím Charity České republiky.

Účastníci  Tříkrálové  sbírky  v  Holubi-
cích 2024
Kruh 1. část – rodin. domky + dva bytové 
domy: vedoucí skupiny paní Renata Audy.
Koledníci: Adriana, Rozálie a Dominik 
Audy – vybráno 7 167 Kč.
 Kruh 2. část – rodin. domky + pět byto-
vých domů: vedoucí skupiny Ing. Veronika 
Novotná.
Koledníci: Hanka Burdová, Klárka a Matou-
šek Novotní – vybráno 12 172 Kč.
Kruh 3. část – tři bytové domy: vedoucí 
skupiny paní Ludmila Šuléřová.

Tříkrálová sbírkaTříkrálová sbírka
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Koledníci: Shellby, Mattew a Liam Beierlei-
novi a Viktorie Šuléřová – vybráno 4 126 Kč.
Střed obce: vedoucí skupiny paní Miloslava 
Malíková.
Koledníci: Barunka a Vojta Křížovi, Matyáš 
Šmerda – vybráno 9 136 Kč.
Střed obce: (Nová ulice, Sportovní ulice, 
Nad i Pod hřištěm): vedoucí skupiny sleč-
na Tereza Adámková.
Koledníci: Matoušek Krotký, Pavlík a Lu-
kášek Kuklínkovi – vybráno 15 842 Kč.
Pod Nádražím: vedoucí skupiny pan David 
Brtník.
Koledníci: Tomáš, Filip a Jakub Brtníko-
vi – vybráno 10 759 Kč.
Curdík 1. část + jeden bytový dům: ve-
doucí skupiny MUDr. Lenka Vičarová.
Koledníci: Jakub Hradečný, Lenička a Mi-
roslav Vičarovi – vybráno 13 316 Kč.

Curdík  2.  část: vedoucí skupiny paní 
Marta Šmerdová.
Koledníci: Veronika Kupská, Jan Pekarovič 
a Vítek Šmerda – vybráno 5 859 Kč.
Curdík 3. část: vedoucí skupiny Ing. Mag-
dalena Hochmanová.
Koledníci: Denisa Popelákova, Anička 
a Antonín Hochmanovi – vybráno 4 368 Kč.
 Vybralo se o 5 543 Kč více než loni!
Oblastní charita Rajhrad děkuje všem li-
dem dobré vůle za důvěru a finanční po-
moc. K poděkování se připojuje i naše 
farnost a obec Holubice – Vy všichni Holu-
bičtí, kteří jste přispěli, jste ukázali, že Vaše 
srdce jsou otevřená a osud potřebných Vám 
není lhostejný.
Velké poděkování míří také ke koledníkům 
a jejich průvodcům.

Miroslava Adámková, koordinátorka sbírky

Nebezpečný adrenalin na železničním přejezdu vlečky

Nečekat, až přejede vlak, ale raději rychle 
přeběhnout  koleje  těsně  před  jedoucí 
lokomotivou je zakázané, ale pro leckoho 
lákavé.
Bohužel je na nechráněném přejezdu že-
lezniční vlečky pod bytovými domy ne-
bezpečné přebíhání kolejí před jedoucí 
soupravou téměř na denním pořádku. A co 
je pro nás překvapující a znepokojivé je 
fakt, že se tato život ohrožující aktivita ne-
týká jen dětí, ale i mnoha dospělých a také 
řidičů motorových vozidel. Zaměstnanci 
železniční vlečky cementárny Heidelberg 
Materials Mokrá tyto situace pravidelně 
zažívají a pravidelně volají na obecní úřad.
Nákladní vlaky jedou několikrát denně 
pod bytovými domy rychlostí 30 kilomet-
rů za hodinu. Naložená souprava není 
žádný trpaslík, na délku měří přes 400 me-
trů a váží více než 2 350 tun a opravdu ji 

nelze zastavit na místě. Za velkého úsilí 
strojvůdce dokáže zastavit na 200 až 250 
metrech. Proti takovému kolosu má člověk 
v případě srážky jen minimální šanci. Z lo-
komotivy je navíc velmi omezený výhled, 
který ještě zhoršují nevhodně zaparkovaná 
auta na cestě k bytovým domům. Před kaž-
dým přejezdem proto musí lokomotiva 
houkat, aby na sebe dopředu upozornila.
Respektováním základních pravidel může 
každý z nás přispět k tomu, aby byl život 
okolo vlečky bezpečný, protože osoby po-
rušující pravidla nehazardují jen se svým 
životem, ale ohrožují i ostatní. Prosíme 
vás, chodci i řidiči, buďte ohleduplní 
a vždy počkejte, až vlak kolem vás projede. 
Pořekadlo „Spěchej pomalu“ zde platí o to 
víc, a nikdo z nás jistě nestojí o řešení do-
pravní nehody nebo vážného zranění.

Ilona Marinčová, místostarostka
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Jak správně třídit odpad a kam s ním?

Existuje hned několik důvodů, proč třídit od-
pad. Správné třídění má totiž význam nejen 
ekologický, ale také ekonomický. V České re-
publice třídí odpad zhruba 72 % obyvatel. 
V evropském žebříčku jsme na druhém místě.
Množství vyprodukovaného odpadu neu-
stále roste a tato skutečnost má negativní 
vliv nejen na naše životy, ale třeba také 
na životní prostředí. A tak není divu, že 
roste také tlak na jeho co nejefektivnější 
využití. Mnoho z nás si to neuvědomuje, 
ale každý neseme obrovský podíl na tom, 
jaká bude další cesta odpadu…
Pokud třídíme odpad, neměli bychom za-
pomínat, že kromě samotného třídění je 
důležité dodržovat určité zásady. V opač-
ném případě se totiž může stát, že i když 
odpad vytřídíme do sběrných nádob, k re-
cyklaci nedoputuje.
Do žlutého kontejneru odkládejte PET láh-
ve od nápojů (prosím, nezapomeňte je sešláp-
nout!), kelímky, sáčky, fólie, výrobky a obaly 
z plastů, obalový polystyrén (nikoliv staveb-
ní), nápojový karton, TETRAPAK. Plasty 
musí být vždy vymyté. Prosím nevhazujte 
odpady z PVC, novodurové trubky, obaly 
od nebezpečných látek (např. od motorových 
olejů, chemikálií apod.).
Do  modrého  kontejneru odkládejte se-
šlápnuté papírové obaly, noviny, časopisy, 
kancelářský papír, reklamní letáky, knihy, 
sešity, krabice, lepenku, kartón apod. Pro-
sím, nevhazujte mokrý, mastný nebo jinak 
znečištěný papír, uhlový a voskovaný papír.
Do zeleného nebo bílého zvonu vhazujte 
lahve od nápojů, skleněné nádoby, zavařo-
vací sklenice, skleněné střepy – tabulové 
sklo. Prosím nevhazujte keramiku, porce-
lán, autosklo, drátěné sklo a zrcadla. Sklo 

větších rozměrů neodkládejte na zem, ale 
předejte ve sběrném dvoře.
Do bílého kontejneru na textil odkládejte 
použité nepotřebné oblečení, ložní prádlo, 
bytové textilie, ručníky, ubrusy, párovou 
obuv, kabelky, tašky, textilní hračky apod. 
Do kontejnerů však nepatří koberce, mat-
race, netextilní materiály, molitan, impreg-
nované textilie, mokré a silně znečištěné 
textilie. Textil je vhodné vhazovat v igelito-
vých taškách, aby nedošlo k jeho navlhnutí 
a znehodnocení.
Do šedého zvonu odkládejte kovové oba-
ly, tj. nápojové plechovky, prázdné konzer-
vy od potravin, prázdné zvířecí konzervy, 
kovové uzávěry a hliníková víčka od nápo-
jů, jogurtů atd. Do nádoby však nepatří ko-
vové nádoby od kosmetiky a jiných sprejů, 
kovové obaly od barev, benzínu, motoro-
vých olejů atd.
Do černé popelnice pro sběr jedlého oleje 
a tuku odkládejte jedlý olej a tuk v pevně uza-
vřených PET lahvích. Tyto popelnice najdete 
před obecním úřadem a v hnízdech tříděné-
ho odpadu: v Curdíku u trafostanice a u obec-
ního parkoviště u bytových domů.
Do hnědého kontejneru odkládejte biood-
pad z domácností a zahrádek rostlinného 
původu: např. uvadlé květiny, části rostlin, 
tráva, listí, zbytky z ovoce zeleniny, čajové 
sáčky, kávovou sedlinu, obiloviny, popel ze 
spalování dřeva, dřevní štěpky apod. Prosím 
nevhazujte bioodpad živočišného původu.
Doporučení a upozornění
Sešlapáváním plastových lahví a rozřezáním 
kartonových beden výrazně ušetříme místo 
v kontejnerech. Z vlastní zkušenosti víme, 
že v nich mnohdy najdeme tři nerozložené 
krabice a kontejner je „plný“. Sešlápnutých 
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odpadů se do nich vejde třikrát až pětkrát 
více a výrazně se tak zlevní celý sběr. Od-
padne tak nepěkný nešvar všech tříděných 
míst – nahromaděný odpad odložený vedle 
kontejnerů. Děkujeme.

Díky teplému počasí jsme letos na mís-
ta sběru tříděných odpadů doplnili bio-
kontejnery,  na  četné  žádosti  občanů, 
o měsíc dříve. Vyváží se každé pondělí.

Ilona Marinčová, místostarostka

Vážení spoluobčané,
vítám Vás u dalšího dílu právnického 

okénka. V dnešním článku se budu vě-
novat dědickému řízení. Mnohdy se tato 
problematika může zdát složitá a nepří-
stupná, avšak správné porozumění těmto 
záležitostem může být pro každého z Vás 
prospěšné. Proto Vám na následujících 
řádcích přináším přehledné informace 
a užitečné rady, abyste byli připraveni, až 
se s těmito situacemi setkáte.

Dědické právo je definováno v občan-
ském zákoníku jako právo na pozůstalost 
nebo na poměrný díl z ní. Do pozůstalosti 
náleží veškerý majetek a dluhy zůstavitele 
(zemřelé osoby), a to podle stavu platného 
v okamžiku jeho smrti.

Dědí se na základě dědické smlouvy, ze 
závěti nebo podle zákona. Teprve neexistuje-
-li dědická smlouva nebo závěť, postupuje se 
v pozůstalostním (dědickém) řízení podle 
zákonné posloupnosti.

Zákonná dědická posloupnost je stanove-
na v tzv. dědických třídách. Nejběžnější jsou 
v praxi první dvě dědické třídy, když v první 
dědické třídě dědí zůstavitelovy děti a jeho 
manžel, každý z nich stejným dílem. Nedědí-
-li některé dítě, nabývají jeho dědický podíl 
stejným dílem jeho děti (vnuci zůstavitele). 
Nedědí -li zůstavitelovi potomci, dědí ve dru-
hé třídě manžel, zůstavitelovi rodiče a dále ti, 
kteří žili se zůstavitelem nejméně po dobu 
jednoho roku před jeho smrtí ve společné 
domácnosti a kteří z tohoto důvodu pečovali 

o společnou domácnost, nebo byli odkázáni 
výživou na zůstavitele. Dědici druhé třídy 
dědí stejným dílem, manžel však vždy nej-
méně polovinu pozůstalosti. Existují ještě 
další čtyři dědické třídy, a pokud se ani v těch-
to dědických třídách nenajde žádný dědic, 
pak dědictví připadne státu (tzv. odúmrť).

Dědická smlouva je na rozdíl od závě-
ti dvoustranné právní jednání, které musí 
být uzavřeno ve formě notářského zápisu 
a kterým zůstavitel určí druhou smluvní 
stranu za svého dědice a druhá strana toto 
přijme. Oproti závěti toto nelze jedno-
stranně odvolat, a proto má smluvní dědic 
vyšší jistotu, že se skutečně jednou stane 
dědicem majetku podle smlouvy.

Závěť je naproti tomu jednostranné právní 
jednání, které může být v budoucnu odvolá-
no či jednostranně změněno. Nejjistějším 
způsobem je sepsat závěť ve formě notářské-
ho zápisu, neboť tato je následně notářem 
zapsána do elektronické Evidence právních 
jednání pro případ smrti vedené Notářskou 
komorou ČR. U této formy závěti je tedy 
jistota, že se neztratí a bude vyvolávat právě 
ty důsledky, které její pořizovatel zamýšlel.

Občanský zákoník dále rozlišuje závěť 
holografickou (tj. napsanou vlastní rukou 
zůstavitele) a závěť alografickou (tj. sepsa-
nou jinak než vlastní rukou – u této je pod-
mínkou přítomnost dvou svědků).

Závěť má přednost před děděním ze 
zákona. Jestliže zůstavitel sepíše platnou 
závěť a pořídí v ní o celé své pozůstalosti, 
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nedojde k dědění ze zákona. Pořízením zá-
věti může zůstavitel předejít majetkovým 
sporům mezi dědici po jeho smrti. Při po-
řizování závěti je třeba být si vědom práv 
nepominutelných dědiců.

Nepominutelnými dědici jsou děti zů-
stavitele a nedědí -li, pak jsou to jejich po-
tomci (tj. vnuci, pravnuci atd.). Tito musí 
vždy dostat povinný díl určený zákonem. 
Nepominutelného dědice však lze ze zá-
konných důvodů vydědit.

Zůstavitel může vydědit nepominutel-
ného dědice, který:
 - mu neposkytl potřebnou pomoc v nouzi,
 - o zůstavitele neprojevuje opravdový zá-

jem, jaký by projevovat měl,
 - byl odsouzen pro trestný čin spáchaný 

za okolností svědčících o jeho zvrhlé 
povaze nebo

 - vede trvale nezřízený život,
 - je tak zadlužen nebo si počíná tak mar-

notratně, že tu je obava, že se pro jeho 
potomky nezachová povinný díl; v tom-
to případě však může zůstavitel vydědit 

nepominutelného dědice pouze tak, že 
jeho povinný díl zůstaví dětem tohoto 
nepominutelného dědice, popřípadě, 
není -li jich, jejich potomkům.
V případě, že máte zájem, aby Vaše ma-

jetkové záležitosti byly po Vaší smrti ře-
šeny přesně podle Vašich představ, je dle 
mého klíčovým krokem sepsání závěti. 
Důkladná příprava a právní pomoc odbor-
níka Vám mohou pomoci zajistit, že Vaše 
závěť bude platná a účinná. Pokud se změ-
ní Vaše životní poměry jako např. uzavření 
manželství, rozvod, narození dítěte nebo 
podstatná změna majetku, je vhodné závěť 
přezkoumat a případně aktualizovat.

V příštím díle se zaměřím na samotný 
průběh pozůstalostního řízení a práva dědiců 
v něm.

V případě jakýchkoli dotazů, námětů či 
připomínek mě neváhejte kontaktovat.

Mgr. Luděk Nývlt, advokát
sídlo: Brno, Štefánikova 131/61, PSČ: 612 00

tel. 724 787 901, e-mail: nyvlt@aknyvlt.cz, 
web: www.aknyvlt.cz

Jednou z pravidelných přispěvatelek našeho Holubic-
kého zpravodaje (a členkou redakční rady) je paní Hana 
Moualla. Ráda bych Vám ji blíže představila v celé šíři je-
jích aktivit, kterým se věnuje, protože jich není zrovna 
málo. Zajímá se o vše, co se děje u nás i v okolí, ráda fotí, 
píše příspěvky pro různá periodika. Paní Hana vnímá svět 
kolem sebe velmi intenzivně, a viděné a slyšené umí navíc 
zprostředkovat neotřelou formou. Tak trochu jí závidím, 
protože při čtení jejích článků cítím, že jí jde psaní velmi 
snadno, lehce a vzletně.

Nebála bych se ji nazvat světoběžnicí, protože část své-
ho života prožila v tureckém Istanbulu. Cestovala po his-
torických místech Levanty (Sýrie, Libanonu) a Turecka. 
Bydlela v Liberci a Brně, než se natrvalo před necelými 
osmi lety zabydlela se svou rodinou v Holubicích.

JARNÍ ROZHOVOR

Hana MouallaHana Moualla
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Je obdařena veselou, nekomplikova-
nou povahou a výraznou empatií, ráda 
také pravidelně a nezištně pomáhá lidem 
i zvířatům. Zkrátka, inspirativní žena 
s velkým srdcem. Její manžel Feras po-
chází z daleké Sýrie, mají spolu dvě děti – 
Amira a Lianku.

První otázka je nasnadě: Jde Ti psaní 
snadno, lehce a vzletně?

H. M.: Ahoj, děkuji, vypadá to tak? Je 
za tím už přes čtrnáct let „práce“. Čím déle 
píšu, tím větší zodpovědnost cítím za vý-
sledný text. Chci psát především pro čtená-
ře, sdílet něco zajímavého, pobavit. Český 
jazyk miluji, stejně jako čtení. Právě v Istan-
bulu jsem měla možnost spolupracovat 
na programu našeho konzulátu – výuce češ-
tiny mezi dětmi krajanů. Šla jsem kvůli 
tomu i na kurz na Karlovu Univerzitu (vý-
uka češtiny jako cizího jazyka). Sešla se tam 
skupina fajn lidí, kteří se věnují českým 
krajanům všude po světě. Bavilo mě chystat 
lekce pro malé krajánky…

Vystudovala jsi knihovnictví… Čeho 
Ti tahle škola vlastně dala nejvíc?

H. M.: Z gymnázia jsem se vydala 
na Vyšší odbornou školu informačních sys-
témů a služeb. Tam jsem získala diplom 
z knihovnictví. Učila jsem se pracovat se 
čtenáři, rešeršemi a práci s databázemi. Ta-
hle škola prohlubovala moji schopnost in-
formace vyhledávat a předávat. Později 
jsem to propojila i s lektorskou činností 
a tvorbou testů informační gramotnosti. 
Navázala jsem rekvalifikačním kurzem pro 
volné novinářky (pod Syndikátem noviná-
řů JM) s Helenkou Kupčíkovou, která si 
mě vzala pod křídla. Někdy se divím, kolik 
jsem toho stihla i s dítětem… Dodnes jsem 
členkou Syndikátu novinářů a Svazu kni-
hovníků a informačních pracovníků. Pro 
SKIP jsem během pobytu v Istanbulu 

zpracovala Bulletin Turecké knihovnictví 
(ve spolupráci s turkoložkou Petrou Sed-
míkovou).

Zmínila jsi také další studium, využila 
jsi ho někdy?

H. M.: Magisterský program Manage-
mentu a ekonomie na B.I.B.S. (akredito-
ván Mendelovou univerzitou) jsem 
začala studovat až během zaměstnání 
v bankovním archivu (byla jsem jeho 
správcem a vedoucí spisové služby). 
Představte si, že máte několik milionů 
dokumentů a dat a přemýšlíte, jak to 
udělat, aby je mohl někdo zpracovat tak, 
že se zase dohledají… Tohle mě bavilo. 
Stejně jako zaučovat zaměstnance banky, 
jak správně dokumenty připravovat a tří-
dit. Bavilo mě psát i metodické postu-
py… Při studiu jsem si mohla představit 
oběh dokumentů a firemních informací 
z jiného úhlu. Tohle studium bylo kom-
penzací mého snu o vysokoškolském 
vzdělání – ze studia Filozofické fakulty 
(oboru Knihovnictví) kdysi sešlo v prv-
ním ročníku, kvůli mrtvici mé mámy. 
Pro tento diplom se mnou šel 2,5letý syn 
Amir. Do notebooku s diplomkou mi 
sice tehdy vylil čaj s medem. Naštěstí se 
to podařilo zachránit.

Co je na psaní nejtěžší, a co naopak 
nejlehčí?

H. M.: Je to velká zodpovědnost. Psát 
se dá asi různě. Ale důležité je zachovat 
respekt k textu i čtenářům. Nejhezčí je 
psát rovnou jen tak z přetlaku zážitků 
a dojmů. Sledovat lidi třeba cestou na ná-
kup a přemýšlet, kdo jsou a jaký mají 
den. Jsou veselí nebo smutní? Nejraději 
jsem, když se mi podaří složitou myšlen-
ku nebo emoci zpracovat do formy, která 
je stravitelná jakémukoliv čtenáři. Pak 
cítím, že to má smysl. Když to pobaví, je 
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to fajn. Ráda píšu publicistiku a blogy 
pro firmy. Psaní na „sílu“, jen pro nut-
nost nebo na poslední chvíli, obvykle 
dobrý výsledek nezaručí. Taková ta rych-
lá noční práce bez odstupu, to bývá ně-
kdy kámen úrazu. Taky slovosled. 
Protože čtu i anglicky.

Jsi sama vášnivou čtenářkou?
H. M.: Ano, i se dvěma dětmi mě kni-

hy pořád baví. I když se Vlaďka Franko-
vá v knihovně občas diví nad mými 
výběry. Kde jinde bych našla takové per-
ly jako Karin Lednickou nebo básníka 
z Anvete (Zdeňka Horenského)?! Knihy 
mám doma všude okolo sebe. Když už 
jich je moc, posílám je dál. Chodím 
i do knihovny v Brně. Dodnes si vedu 
elektronický čtenářský deník a bloků už 
mám nespočítaně. Na čtení knih si dě-
lám čas. Přiznávám, že čtu hodně i elek-
tronických článků online. Ten zvyk mi 
zůstal z Istanbulu, kdy jsem při cestách 
běžně v kufru vozila knížky k recenzová-
ní, chleba a šunku v konzervě a místa 
na čtení v češtině nebylo neomezeně. Teď 
jsem dočetla Dceru krále (novela o huge-
notech). Právě čtu katalánskou poezii. Tu 
jsem nedávno koupila v Brně. Otevřeli 
tam krásné knihkupectví Martinus, kde 
mají i hezký dětský koutek (tam se zase 
líbí Liance). Svoje děti ke čtení vedu. 
Když mi po operaci krku nefungovaly 
dobře hlasivky, hlas vypadával, brečela 
jsem hodně. Ráda dceři před spaním čtu. 
Teď zrovna čteme, jak Toník objevuje la-
byrint. Vlastně pořád něco čteme.

Vím, že si ráda posíláš pohledy s lidmi 
z celého světa, jaké jsou Tvoje další záliby?

H. M.: Ano, posílám je přes Postcro-
ssing. Je to skoro tak dobré jako cestová-
ní. Lidé vám posílají vzkazy, recepty, píší 
o svých babičkách. Je to milé. Docela mě 

ta aktivita podržela, když se u mne před 
dvěma roky potvrdila rakovina štítné 
žlázy. Dcera byla ve školce, syn v prvních 
ročnících osmiletého gymnázia. Opera-
ce, nukleární léčba, pohoršení chronic-
kých nemocí… Nebylo snadné to 
překonat. Tehdy jsem poslala docela dost 
pohledů, abych zapomněla na ten strach, 
který jsem měla. Na nic moc dalšího 
(na dříve oblíbené zvedání činek, plavá-
ní, cyklistiku nebo cestování) nebyla 
energie. Oprášila jsem manželovy hůlky 
pro chůzi po Holubicích a začala se plou-
žit pomalým tempem po okolí. Miluju 
taky jógu, věnuji se jí už asi devět let, 
po nemoci jsem přešla spíše na restora-
tivní a jinovou (jemnější). Ráda si vyrá-
bím náušnice a pěstuji bylinky.

Vím o Tobě, že se věnuješ různé dob-
rovolnické činnosti. Co Tě na tom baví?

H. M.: Asi je to životní styl. První cha-
ritativní sbírku jsem udělala, když mi bylo 
šestnáct let. V zahraničí jsem měla mož-
nost organizovat každý měsíc společenská 
setkání v naší čtvrti pro ženy (cizinky), 
které doprovázejí své muže do zahraničí. 
Obvykle měly více dětí a volný čas daný 
přesně dobou jejich vyzvednutí ze škol 
a školek. Takže velmi omezený… Sdílely 
jsme si praktické informace, šly naslepo 
na foto vycházku, na trhy. Se mnou se od-
važovaly dál. Taky jsem tam pro Caritas 
uspořádala několik sbírek věcí pro lidi 
v nouzi. To mě pak přimělo po návratu vzít 
práci v nízkoprahovém centru Církve čes-
koslovenské husitské. Kdybych pak neče-
kala Lianku, zůstala bych s nimi. Byla to 
hezká práce s dětmi v Klubu Suterén. Ob-
čas jsme zorganizovali nějakou společen-
skou akci, psala jsem do novin ČČSH. 
A díky nim se podívala i do Štrasburku 
do komise pro vzdělávání v církvích.
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Je to tedy celé o psaní?
H. M.: Chtěla bych říct, že ne, ale prav-

da je taková, že psaní ke mně patří. Začalo 
to učebnicí pro maturanty v roce 2006 
a pokračuje to dál. Loni mi vyšel na Zas-
pi.cz e ‑book pohádek – dvanáct pohádek 
pro sladké spaní. Výtěžek je určen pro 
sdružení pečující o psy a kočky (Tlapky 
na cestě). Svoje články si dávám do krabi-
ce. Je radost se tím občas probírat. Najdu 
tam cestopisy v Ona Dnes, Vlastě. Články 
v časopisech CZ Test (psala jsem o kvalitě 
potravin), o literatuře v časopisu Čtenář 
a jinde. Nenajdu tam bohužel desítky 

článků publikovaných on ‑line, ale takový 
je svět psaní. Nic není stálé. Vše se mění. 
Weby mohou havarovat nebo se při přesu-
nu ztratí data k autorům… Chce to dobré 
nervy. Nyní mám novou spolupráci s ma-
gazínem NAE věnovanému duševnímu 
zdraví a psychologii. Ráda bych rozjela 
svůj blog věnovaný právě knihám. Domé-
nu mám koupenou už od mé operace, ale 
ještě na to nezbyl čas. Letos šla dcerka 
do první třídy.

https://www.zaspi.cz/e ‑book/
Hani, děkuji Ti za krásný rozhovor. 

Ilona Marinčová, kronikářka

Co bylo v minulosti zaznamenáno v obecní a školní kronice Holubic, rok 1929, díl první

Hned po Novém roce udeřily „sibiř-
ské“ mrazy. Denně, téměř po tři měsíce, 
klesal teploměr pod ‑20 °C.

V neděli 3. února mráz dosáhl maxima 
‑36 °C, stále foukal nesnesitelný severní 
vítr. Cesty a silnice byly zaváté sněhem 
až tři metry vysoko, vyčnívaly jen koru-
ny stromů, větve pohodlně okusovali za-
jíci. Veškerý život na silnicích se zastavil, 
nebylo možné se dostat ani do vedlejší 
vsi, odhazování sněhu na silnicích bylo 
marné kvůli silnému větru, který sníh 
okamžitě navál zpět. V provozu se držela 
jen železnice, vlaky měly až desetihodi-
nová zpoždění. Zmrzly plodiny usklad-
něné ve sklepích, mnohým lidem 
pomrzly i kozy, selata, králíci a slepice. 
Půda rozmrzla až koncem dubna, zpoz-
dily se tak veškeré práce na polích.

Na plicní neduh předčasně zemřely, 
a ve stejný den byly v květnu pochovány, 
dvě mladé hospodyně Alžběta Floriánová 
a Bernardina Švábenská, na hřbitov je 

doprovázel pláč sirotků, pozůstalých 
a sousedů. V pondělí 24. června zemřel 
nejstarší občan Holubic pan Vavřín Grác, 
který se dožil devadesáti dvou let. V roce 
1859 sloužil v Itálii v rakouské armádě, 
pod generálem Radeckým. Válečné zraně-
ní nohy ho trápilo po celý život, pobíral 
malou rentu.

Slavnostní vysvěcení římskokatolické-
ho kostela, za přítomnosti slavkovského 
děkana Mons. Václava Uhýrka, bylo 
uspořádáno v neděli 14. července. Na pa-
mátku výročí tisíciletého úmrtí svatého 
Václava, patrona naší země, byl kostel 
zasvěcen jeho jménu. Při této slavnosti 
sloužil první mši svatou novosvěcenec 
P. Antonín Florián, zdejší rodák, syn rol-
níka Karla Floriána z č. p. 108. Ulice, 
kterými se ubíral průvod od domu primi-
cianta, byly vyzdobeny prapory, chvojím, 
kvítím a slavobránou, postavenou nad 
silnicí poblíž kaple. Primiciant P. Antonín 
Florián byl veden ve velkém věnci, který 

STŘÍPKY Z HISTORIE HOLUBIC
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nesly družičky, do nového chrámu, kde vy-
konal obřady. Kostelní jednota v Holubi-
cích financovala stavbu z příspěvků 
a milodarů zdejších občanů, jejím před-
sedou byl rolník na výměnku Jan Černý, 
pokladníkem starosta Vincenc Frank. 
Kostel postavil zednický mistr z Křeno-
vic Jan Lábr, podle plánů architekta 
Ing. Stanislava Kučery z Brna. Tesařské 
práce provedl Antonín Kousal z Blažovic, 
klempířské František Pozdíšek z Rousínova, 

stolařské Alois Leschinger z Blažovic, 
zámečnické Antonín Skládaný z Pozořic, 
natěračské Václav Buchta z Pozořic 
a sklenářské František Mikula z Křenovic. 
Kostel byl zbudován nákladem 300 000 Kč. 
Čtyři nové zvony na věži kostela byly 
svěceny už v pátek 12. července.

Duchovní služby začal v kostele vyko-
návat P. Šimeček, který se zde na nové 
faře usadil jako penzista.

Ilona Marinčová, kronikářka

Zajímavé pamětnické fotografie

Hostinec „U Omastů“ v Kruhu

Martin Hamr postavil v roce 1930 ná-
kladem 300 000 Kč v Kruhu nový hosti-
nec s velkým sálem, výrazně větším, než 
byl sál u Zatloukalů (dnes hostinec 
U Kapličky), na fotografii z roku 1931. 

První zahajovací slavností byly listopa-
dové „Martinské hody“.

V sobotu 27. října 1934 shořela část sta-
vení, sál zůstal nepoškozen. Už za rok byl 
hostinec opraven, kvůli hospodářské krizi 
a malé návštěvnosti byl prodán v dražbě 
paní Bartákové z Vítovic za 125 000 Kč.

Kostel sv. VáclavaKostel sv. Václava
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Od roku 1939, 
kdy už byla majiteli 
rodina Omastova, se 
stal hostinec se sá-
lem hlavní základ-
nou tělovýchovné 
jednoty Orel. Ještě 
téhož roku bylo po-
staveno, hlavně je-
jich zásluhou, v sále 
nové jeviště.

Díky tomu se zde 
hrálo za II. světové 
války divadlo, přes 
zákaz se konaly zá-
bavy a hudební večírky. Orli „U Omastů“ 
cvičili, po roce 1945 měli sál v pronájmu 
a hráli ochotnicky divadlo (1946 až 1948). 
Scházeli se zde a bavili skauti, v sále se 
také promítaly filmy. Ve výčepu byl ku-
lečník, v náhorním dvoře kuželna.

Hostinec se sálem byl v roce 1950 
zkonfiskován bez náhrady a obytná část 
prodána. V roce 1959 byl sál uvolněn Tě-
lovýchovné jednotě, která zde pořádala 
veřejná cvičení a akademie. Několikrát 

se tu konaly i Václavské hody, poslední 
v roce 1974. Na druhé fotografii stárci 
staví před hostincem v roce 1971 máju.

Sportovci v sále trénovali až do roku 
1990, v té době už ale do budovy silně 
zatékalo a celkově chátrala. Ještě téhož 
roku, za starostování pana Josefa Brtní-
ka, byl podle platných zákonů rodině 
Omastových vrácen, ovšem v dezolátním 
stavu, v sále byla zborcená podlaha. Dnes 
je využíván jako skladiště. Zajímavostí 

je, že tato velká bu-
dova není odnikud 
vidět, protože stojí 
ve dvoře mezi 
domy. Spatřit mů-
žete jen její střechu 
z cesty, která vede 
na mysliveckou 
střelnici.

Ilona Marinčová, 
kronikářka

Obchod a hostinec u Omastovů v Kruhu, 1931Obchod a hostinec u Omastovů v Kruhu, 1931

Stavění máje na hody v r. 1972 před bývalým sálem v KruhuStavění máje na hody v r. 1972 před bývalým sálem v Kruhu
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Kronika vzpomínek, paní Eva Cupalová

Loni v listopadu proběhlo v Holubi-
cích čtvrté natáčení portrétu vzpomínek, 
tentokrát s paní Evou Cupalovou. Režisé-
rem a kameramanem v jedné osobě byl 
opět pan Kamil Šlapal, režisér dokumen-
tů pro pořad Toulavá kamera České tele-
vize, který je současně i autorem Kroniky 
vzpomínek – životních příběhů pamětní-
ků. Tento audiovizuální projekt zazname-
nává zdánlivě obyčejné příběhy místních 
obyvatel, kteří vzpomínají na svůj život 
v obci, na místní tradice a zvyky, aby se 

zachovaly pro příští generace. Často nara-
zí i na vzpomínky, které jsou velice cenné 
a které svou hodnotou přesahují hranice 
obcí. Vyprávění paní Evy Cupalové je vel-
mi zajímavé a poutavé, je naplněno vzpo-
mínkami na rodinu, na dětství, na život 
v Holubicích a na začátky jejího veterán-
ského sportování. Kroniku vzpomínek 
paní Evy Cupalové můžete vyhledat 
a shlédnout na YouTube v odkazu https://
youtu.be/mQ1ZcVPRa_c.

Ilona Marinčová, kronikářka

Vánoční koncert zaplnil kostel sv. Václava do posledního místa

Mezi svátky, v pátek 29. prosince, jsme opět 
v našem kostele sv. Václava přivítali skvělého 
rakouského barytonistu Martina Hammerle – 
Bortolottiho, spolu s trubkovým ansámblem 
s tympány Musica Imperialis, vedeného umě-
leckým vedoucím Petrem Hojačem.

Při této slavnostní příležitosti, před zcela 
zaplněným kostelem, jsme udělili pamětní 
plaketu paní Evě Cupalové.

Poté jsme se přenesli do barokní doby, 
kdy vznikla převážná většina koled a skladeb, 
které jsme v nezapomenutelném Martinově 

KULTURA

Vánoční koncertVánoční koncert
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podání vyslechli. Doprovázen klavíristkou 
Helenou Fialovou, předními brněnskými 
filharmoniky a konzervatoristy, zazpíval 
nejznámější koledy a duchovní árie v něko-
lika světových jazycích. Na závěr tradičně 
zazněla ta nejkrásnější česká – „Narodil se 
Kristus Pán,“ kterou jsme si zazpívali 

všichni spolu s Martinem. Dlouhý potlesk 
a krásné květiny pro všechny účinkující jim 
byly tou nejlepší odměnou za předvedený 
hudební zážitek. Je vidět, že vánoční kon-
cert už má své renomé a patří k pevným bo-
dům kulturního života naší obce o Vánocích.

Ilona Marinčová, místostarostka

Obecní reprezentační ples

V sobotu 17. února se slavnostně oble-
čení hosté mohli sejít v sále hostince 
U Kapličky na společenské akci – Obecním 
reprezentačním plese. Natěšení návštěv-
níci zaplňovali sál, sedali si ke stolům, 
povídali si a už netrpělivě očekávali start 
večera. Všichni byli mile překvapeni pří-
jemným prostředím, krásnou zlatou 
a květinovou výzdobou a bohatými rauto-
vými stoly. Starosta Jiří Horňák společně 
s místostarostkou Ilonou Marinčovou 
přivítali hosty krátce po osmé hodině, 
kapela Blue Band Company z Přerova 
roztančila sál hned vzápětí. Předtančení 
taneční školy DSP Kometa Brno bylo 

nádherným zážitkem pro všechny přítom-
né, účinkujícími totiž byli několikanásobní 
mistři ČR a finalisté Mistrovství světa 
do 21 let, Jonáš Tománek a Šárka Kosmá-
ková, kteří předvedli několik ukázek 
standardních i latinskoamerických tan-
ců. Spojení dynamické muziky, výborné-
ho jídla připraveného hostincem 
U Kapličky a přátelské atmosféry, to vše 
se tento večer krásně potkalo…

Velmi děkujeme dárcům, kteří věnova-
li ceny do tomboly a také všem, kteří nám 
pomohli s přípravou a výzdobou sálu.

Ilona Marinčová, místostarostka

Obecní plesObecní ples
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Ochotnická divadla hrála v Holubicích pro malé i velké

Pohádka Líný Kuba, holé neštěstí
Pohádku o líném Kubovi, kterého kou-

zelný dědeček pošle do učení k čarodějni-
ci Přeslici, nám zahráli slavkovští ochotníci 
v sále kulturního střediska. Podařilo se ča-
rodějnici velkého lenocha napravit? A ne-
zabránili jí v tom loupežníci, trpaslík nebo 
hastrman? Jak to všechno nakonec dopadlo, 
to viděly děti spolu s rodiči v neděli 21. led-
na. Herci často vtáhli malé návštěvníky 
do děje – Kuba se postupně napravil a stal 
se z něj pilný a šikovný mládenec, protože 
lenost a nezájem o druhé se nevyplácí.

Původní loutková pohádka  
Začarované prase
Druhé divadelní odpoledne pro děti 

proběhlo v sobotu 3. února. Veselou po-
hádku Začarované prase zahrálo kukátko-
vé loutkové divadlo Dřeváček z blízkých 
Heršpic. Diváci se smáli, děti loutkám na-
povídaly a taky jsme si všichni zazpívali. 
Po skončení představení se mohly děti vy-
fotit s loutkami a zkusit je vést – největší 
úspěch měl okřídlený vepřík a kašpárek 
s čarodějnicí Potměšilkou. Pohádku napsal 
a všechny postavy vytvořil známý umělec-
ký řezbář, loutkář a scénárista, pan Jiří Ol-
šanský, který k nám se svými loutkoherci 
také zavítal.

Divadelní komedie Amnestie 
Absurdní komedii s názvem Amnestie 

nám představili, po její nedávné premiéře, 
ochotníci z Divadelního spolku Slavkov 
u Brna v sobotu 24. února. Diváci byli rychle 
vtaženi do děje: Nenápadná vila na před-
městí. Přijíždí nenápadný automobil, z něj 
vyskakuje nenápadný velitel osobní stráže. 
Vystupuje prezident republiky – také nená-
padně. Oba vejdou do domu. Velitel zajistí 
bezpečnost a prezident ve vile osamí. Oprav-
du je v ní sám? Jistě, že ne! Čeká na něj jeho 
milenka. Ale než se stačí rozvinout kolotoč 
vášně, situaci zkomplikuje příchod nájem-
ného vraha Králíčka.

Tímto divadlo pro dospělé v Holubi-
cích nekončí, v neděli 14. dubna sehrají 
slavkovští ochotníci hru Zelňačka, skvělou 
francouzskou komedii od René Falleta 
o velikém přátelství, lásce, ufonovi, polív-
ce a nebi plném hvězd.

Ve čtvrtek 16. května se můžete těšit 
na derniéru představení známého sivické-
ho Divadla Stodola „Krvavá Henrietta 
aneb jedno jaro v Paříži.“ Tento grandiózní 
minimuzikál je příběhem lásky a vraždy 
z dob, kdy Evropa tančila valčík, inscenace 
má na kontě několik úspěšných divadel-
ních přehlídek a vysloužila si i účast na Ji-
ráskově Hronově 2023. Jste srdečně zváni.

Divadlo Líný KubaDivadlo Líný Kuba Divadlo AmnestieDivadlo Amnestie
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Na podzim máme objednanou známou 
detektivku „Past na myši“ z pera Agathy 
Christie, pro malé děti připravujeme lout-
kovou pohádku „Cesta kolem vesnice 
za sedm dní.“

Ochotnická divadla, která vystupují 
v Holubicích, jsou na vysoké úrovni. Hrají 

desítky let, mají slušnou jevištní techniku 
a mezi sebou výrazné herecké osobnosti. 
Chceme letošní rok pojmout jako divadel-
ní a byla bych moc ráda, kdyby lidé na před-
stavení chodili a přesvědčili se, že i amatéři 
dokážou zahrát dobré divadlo.

Ilona Marinčová, místostarostka

Masopust 2024

Opět se po roce v naší obcí prošel maso-
pustní průvod. Celé veselí odstartovalo 
předáním práva u obecního úřadu, za účas-
ti občanů. V letošním roce se sešlo mnoho 
zajímavých masek a lidí, celou obchůzku 
doprovázela kapela Vonička V -Band a díky 
všem se podařila vytvořit opravdová atmo-
sféra této tradice.

Konec dne byl zakončen smutečním po-
chodem s rozsvícenými svíčkami a hlasitým 
nářkem. U hostince pronesl farář smuteční 
proslov a tím jsme se všichni důstojně rozlou-
čili s masopustní basou. I večerní posezení 
bylo hojně podpořeno, za což jsme velice rádi.

Poděkování patří všem maskám a všem, 
co podpořili masopustní veselí a připravili 
pro masky něco dobrého. Budeme rádi, 

když v příštím roce uvidíme mezi sebou 
i nové tváře.

Dalibor a Barbora Koukalovi

Předvelikonoční odpoledne s cukrárnou

V sobotu 9. března jsme prožili moc 
pěkné slaďoučké odpoledne v nádherně 
vyzdobeném sále hostince U Kapličky. Po-
zvali jsme vás na dobroty, které upekli 
v cukrárně U Bílků v Křenovicích. Jejich 
výrobky dokázaly uspokojit nejen chutě 
na sladké, ale i potěšit oči z krásně nazdo-
bených zákusků a cukrovinek, které si lidé 
vychutnali u stolků, při dobré kávě.

V doprovodném programu si mohly děti 
za pomoci rodičů a šikovných pomocnic na-
zdobit perníkové zajíčky, slepičky a vajíčka Předvelikonoční odpoledne s cukrárnouPředvelikonoční odpoledne s cukrárnou

MasopustMasopust
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marcipánem. A to nebylo všechno, u dal-
ších stolů byly připraveny výtvarné dílničky, 
kde si děti vyrobily zapichovátka do květi-
náčů a vymalovaly vajíčka. Na dvou stanovi-
štích krásně malovaly na obličej paní Lea 
Buštíková a slečna Marie Malíková.

Velmi děkujeme všem, kteří nám po-
mohli tuto akci připravit a uskutečnit. Dě-
kujeme paní Miloslavě Malíkové za upečení 
výborných perníčků.

Ilona Marinčová, místostarostka

Vyprávění o historii Holubic, díl druhý

Další výprava do historie naší obce se 
uskutečnila v pátek 15. března ve spole-
čenské místnosti ANVETE senioru. Vy-
právění o významných budovách, založení 
kostela sv. Václava a o počátcích školství 
v Holubicích dokreslovalo promítání sta-
rých fotografií. Provedla jsem početné po-
sluchače částí historie Holubic, kterou 

jsem poznala z kronik a ze vzpomínek 
zdejších starousedlíků, z nichž mnozí už 
bohužel nejsou mezi námi.

Děkuji vedení penzionu ANVETE seni-
or, paní Veronice Křížové, za zapůjčení 
společenské místnosti a promítací techniky.

Ilona Marinčová, kronikářka

Na XI. koštu vín a zvěřinových hodech praskal sál ve švech

Na začátek článku se hodí citát slavné-
ho dramatika Williama Shakespeara: 
„Dobré víno je dobrý přítel, když s ním dovede-
me zacházet.“

Chardonnay, výběr z hroznů, od vinaře 
Jiřího Hrnčíře z Dolních Dunajovic se stal 
šampionem tradiční a výjimečné soutěže 
mladých vín Vinum Juvenale, jež se pravi-
delně koná v Brně. Soutěž předcházela 
koštu vín, který pro nás uspořádal pan Mi-
roslav Karbula 16. března v sále kulturní-
ho střediska, návštěvníci tak mohli 
v Holubicích ochutnat všech 434 vzorků, 
včetně vítězného Chardonnay. „Z toho bylo 
95 červených, 260 bílých a kolem osmdesáti rů-
žových vín. Myslím, že se letošní ročník vydařil. 
Vína lidem, kterých dorazilo opravdu dost, chut-
nala, což je hlavní“ hlásil pan Karbula.

Pořadatelé milovníkům nápoje, získa-
ného úplným nebo částečným alkoholo-
vým kvašením čerstvých rozdrcených 
nebo nerozdrcených vinných hroznů nebo 

hroznového moštu, nabídli nejenom vína 
z Moravy, ale i z Čech a ze Slovenska.

Každý účastník obdržel pěknou vinnou 
sklenku, katalog a hned poté se mohl vrh-
nout do víru ochutnávání. Pochvalná slova 
a spokojené obličeje naznačovaly, že se 
mladá vína mimořádně vyvedla, jeden 
vzorek byl lepší než druhý. Díky katalogu 
mohli vína srovnávat podle odrůd, vybírat 
si, jestli ochutnají sladší či sušší víno, 

Košt vínKošt vín
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jakému vinaři dají přednost nebo vybírali 
vzorky podle toho, jak se celkově umístila.

Již starověký řecký básník Homér řekl, 
že „K lidskému štěstí a k usměvavé pohodě patří 
víno, prostřený stůl, přátelé a hudba.“ Z toho se 
dá odvodit, jak daleko sahá tradice spojení 
dobrého jídla a dobrého vína. Milovníci 

vína si mohli pochutnat na zvěřinových 
specialitách – menu nabízelo tradiční 
i méně tradiční jídla, které připravil hosti-
nec U Kapličky. Chuťové buňky zažily 
chvíle, na které se nezapomíná.

Ilona Marinčová, místostarostka

MYSLIVECKÝ SPOLEK HOLUBICE – VELEŠOVICE

Zdravím všechny příznivce myslivosti,
máme tady další rok, příroda se opět začíná 

probouzet k životu a za chvíli budou všude 
k vidění mláďata volně žijících zvířat. Užijte si 
tuto úžasnou podívanou, kterou nám příroda 
nabízí. Chovejte se však tiše a zvěř nerušte.

A co se událo během předešlého čtvrt roku?
Na Nový rok jsme šli se spoustou z vás 

přikrmovat zvěř. Zejména děti byly nadšené, 
že nás doprovázel i lovecký pes pana Aleše 
Skoupého. Moc nás těší váš velký zájem 
o tuto akci, a především vaše dotazy ohledně 
přikrmování zvěře v zimě.

V rámci lesní pedagogiky jsme ke krmel-
cům a zásypům vzali také děti ze školky. Ces-
tou plnily děti zábavné úkoly s mysliveckou 
tématikou. Hledali jsme zvířecího hrdinu 
v pohádkách, poznávali stopy zvířat. Společně 
jsme si řekli, co do krmelce a zásypu patří a co 
naopak ne. Procvičili jsme si názvy rodičů 
a mláďat volně žijících zvířat. Každé dítě pak 
nasypalo do krmelce či zásypu něco dobrého 
pro zvířátka. Pro děti to byl obrovský zážitek. 
Nás zase velmi potěšily jejich znalosti zvěře.

Děti jsou naše budoucnost, a proto je již 
od mala důležité vštěpovat jim lásku a úctu 
k přírodě. Když dětem budeme vysvětlovat, 

co zvěři prospívá a co jí naopak škodí, jak se 
v honitbě chovat, jak se chovat v období vy-
vádění mláďat, ponesou si tyto znalosti 
i do dospělosti.

Tradičně pořádalo MS Holubice – Velešo-
vice myslivecký ples, který se konal jako vždy 
druhou lednovou sobotu. K tanci a poslechu 
nám hrála kapela Dolňáci. Slavnostní ráz ple-
su podtrhl kolega Kalandra ze spřáteleného 
MS Líšeň, který důstojně reprezentoval své 
nemocné kolegy trubače, kteří nám spolu 
s ním hráli na plese loni. Vyvrcholením plesu 
byla bohatá tombola, s laní, jako hlavní cenou. 
Jsme rádi, že ples každoročně navštěvuje 
mnoho našich spoluobčanů.
Za MS Holubice – Velešovice Pavel a Pavla Křížovi

Nezapomeňte  také,  že  zvěř  již  vyvádí mladé,  aktuálně  zajíci. Proto prosíme 
všechny pejskaře, aby své mazlíčky měli na vodítku, aby neštvali zvěř. Na osamo-
cená mláďata nikdy nesahejte holou rukou, jejich matka je vždy někde opodál. 
Odsoudili byste je k jisté smrti, matka už by se k nim nevrátila. Děkujeme.

Myslivecký plesMyslivecký ples
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Noví občánci Holubic

V neděli 18. února jsme slavnostně při-
vítali šest nových občánků Holubic: Lucii 
Kundračíkovou, Gabrielu a Dominiku 
Stehlíkovy, Sáru Jiříčkovou, Jonáše Jandu 
a Samuela Chrásta.

Přejeme jim vše nejlepší a také, aby se 
šťastné a radostné dětství stalo základnou 
jejich dalšího úspěšného života.

Pokud se rodiče s miminkem chtějí účast-
nit vítání občánků, musí se přihlásit sami. 
Občané s trvalým bydlištěm v Holubicích 

mohou na obecním úřadu vyplnit formu-
lář (týká se dětí do jednoho roku) a až 
na jeho základě jim bude doručena po-
zvánka k vítání občánků. Formulář vám 
může být zaslán také elektronicky, požádat 
o něj můžete na e -mailové adrese mis-
tostarosta@holubiceou.cz. Žádáme rodi-
če  nově  narozených  dětí,  aby  je 
po obdržení  rodného  listu co nejdříve 
přihlásili na obecním úřadě, děkujeme.

Srdečně blahopřejeme všem občanům, kteří oslavili své životní jubileum:
Leden: paní Jitka Dlabková
  paní Libuše Psotová
  pan Pavel Neužil
  paní Pavla Audová
  pan Rostislav Kadlec
  paní Jiřina Pechová
  pan Dušan Kuklínek
  paní Marie Adámková
  pan Stanislav Čermák
  pan Oldřich Janda

Březen: paní Anna Neužilová
 paní Josefa Čermáková

Rozloučili jsme se:
pan Ladislav Crlík
pan Ing. Rudolf Pěršala
paní Věra Bretterová
pan Karel Bartl
paní Eva Seďová
pan Tomáš Kovařík

SPOLEČENSKÁ KRONIKA

Vítání občánkůVítání občánků
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Zima v Holubinkách

I k nám do Holubinek zavítal Ježíšek 
s nadílkou a děti potěšil mnoha dárečky. 
Největší radost měly z nářadí do zahrady 
a sad na výrobu ptačích krmítek. Děti si 
krmítka za dohledu paní učitelky nadšeně 
sestavily, z domu si přinesly i ptačí zobání 
a často ptáčky v zahradě lesní školky krmí-
me. Pozorovat je za oknem či venku je 
baví den co den.

V den Tří králů jsme si vyrobili koruny, 
zazpívali písničku o třech králích a vyrazi-
li do kostela, podívat se na krásný Betlém.

V únoru jsme v Holubinkách oslavili 

masopust přehlídkou krásných masek, 
tancem a nejrůznějšími soutěžemi.

Lenka Trávníčková

Vážení spoluobčané, abychom předešli 
případným konfliktům a nedostali se do 
rozporu se zákonem (č. 110/2019 Sb. 
o zpracování osobních údajů), vyzýváme 
ty občany, kteří se zveřejněním svých 

údajů v této rubrice nesouhlasí, aby svoji 
námitku sdělili písemně nebo telefonicky 
na obecní úřad.

Ilona Marinčová, místostarostka

ZPRÁVIČKY ZE ŠKOLKY A ZE ŠKOLY

Recitační soutěž VyškovRecitační soutěž Vyškov

Recitační soutěž

V pátek 23. února v naší základní škole 
proběhlo školní kolo recitační soutěže. 
Děti si mohly vybrat báseň podle své chu-
ti a tu se naučit. Z každé třídy bylo vybrá-
no dětmi nebo učitelkami pět nejlepších 
recitátorů, kteří postoupili do školního 
kola. To proběhlo hned v pondělí v jídel-
ně, kde se shromáždila celá škola a paní 
učitelky vybíraly z každé třídy tři nejlepší 
žáky. Rozhodování bylo velmi náročné, 
protože všechny děti přišly připravené 
a své básně krásně přednášely. Nakonec 
ale do okresního kola ve Vyškově postou-
pil z prvního místa Dominik Dušek ze 
2. třídy, Eliška Marcoňová ze 3. třídy, 

Klára Lněničková ze 4. třídy a Nela Šťastná 
z 5. třídy. V okresním kole děti bojovaly 
ve dvou kategoriích, ale bohužel ve velké 

Výroba krmítekVýroba krmítek
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konkurenci se žádnému z nich nepodařilo 
postoupit do dalšího, krajského kola. 
I přesto všechny děti předvedly skvělé vý-
kony, na které mohly být pyšné.

Mgr. et Mgr. Silvestra Novotná

Zprávičky ze školní jídelny

Naše škola se zapojila do projektu Sku-
tečně zdravá škola. Jejím cílem je kvalitní 
stravování, ale i vzdělávání o jídle. Propo-
juje školní jídelnu s celou školou i školkou. 
Rádi bychom děti naučili, jak neplýtvat 
jídlem a také, aby si zkusily na školní za-
hradě něco vypěstovat. V rámci přednášky 
o správném sestavování jídelníčku si žáci 
pátého ročníku přichystali pro rodiče malé 
občerstvení v podobě jimi vyrobených po-
mazánek, které se u nás podávají dětem 
mateřské školy. Při této akci si vyzkoušeli 
spolupráci v týmu i plánování. Největší 
úspěch měla vajíčková pomazánka.

Miloslava Malíková

Edukační skupinky

Edukační skupinky již v Holubicích 
nejsou neznámým pojmem. Jedná se 
o přípravné kurzy, které připravují uči-
telky základní školy pro předškoláky jako 
přípravu pro začátek školního vzdělává-
ní. Letos bude uskutečněno šest schůzek 
vždy jednou v měsíci. Děti jsou rozděle-
ny do dvou menších skupinek, kde mají 
možnost si vyzkoušet školní dovednosti 
a zvyknout si na nové prostředí. Práce je 
koncipována hravou a skupinovou for-
mou. Smyslem těchto schůzek je syste-
matický rozvoj dílčích oblastí – rozvoj 
sociálních dovedností, předmatematic-
kých představ, grafomotoriky (se zamě-
řením na správný úchop), sluchového 
vnímání, sluchové paměti, rozšíření slovní 
zásoby, zrakového vnímání a pozornosti. 
K lekcím jsou přizváni i rodiče, kteří zís-
kají náměty pro domácí činnost a zároveň 
stráví čas se svým dítětem.

Mgr. Klára Matoušková

Hry bez hranic

Od 5. do 9. února se v naší škole ko-
nal týden programu při školní družině 
nazvaný „Hry bez hranic“. Každý den 
jsme se s dětmi pomyslně ocitli na jiném 
kontinentu naší planety. První den jsme si 
vytvořili název svého kmene a svou vlaj-
ku. Děti zábavnou formou poznaly téměř 
všechny světadíly.

Během dne jsme také navštěvovali míst-
ní tělocvičnu, kde jsme si vyzkoušeli mno-
ho různých pohybových aktivit, které se 
vztahovaly na daný světadíl. Např. střílení 
šípů z luku, americký fotbal, plazení jako 
vojáci, country tanec apod. Také jsme si 
vyzkoušeli tematické deskové hry – Trans 

ZŠ Hry bez hranicZŠ Hry bez hranic

Ochutnávka pomazánekOchutnávka pomazánek ZŠ Hry bez hranicZŠ Hry bez hranic
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Amerika, Trans Evropa, Poker, Farmář atd. 
Děti si mohly vytvořit několik výrobků – 
např. vodní mlýn, mumii se sarkofágem 
či bumerang. Děti si tak během programu 
mohly vyzkoušet i několik rolí – např. byly 
zlatokopové, když se snažily rýžovat zlato.

Mgr. Jana Štroblíková

Projektové dny SMART BRICKS (OP JAK)

V rámci družiny jsme 27. února popr-
vé ve škole přivítali lektorky vzdělávacího 
centra Smart Bricks z Brna. Téměř třicet 
dětí si mohlo vyzkoušet projektovat a rea-
lizovat konstrukci auta, garáže, garážových 
vrat či lego ptáčka prostřednictvím dvou 
různých typů stavebnic – lega a lego dupla.

Těchto dvouhodinových programů 
budeme mít v družině do června ještě ně-
kolik. Budeme se snažit, aby si program 
mohlo vyzkoušet co nejvíce dětí.

Mgr. Jana Štroblíková

ZŠ Hry bez hranicZŠ Hry bez hranic

ZŠ Hry bez hranicZŠ Hry bez hranic SmartbricksSmartbricks

SmartbricksSmartbricks

H O LU B I C K Ý  Z P R AV O D A J  1 / 2 0 2 4  29



Lyžařský kurz

Tento školní rok jsme se rozhodli s dět-
mi vyrazit na první lyžařský kurz ZŠ Ho-
lubice, který se konal od 8. do 12. ledna. 
Kurzu se účastnilo 29 dětí z druhého až 
pátého ročníku, s dětmi jely čtyři paní 
učitelky. Ubytováni jsme byli v chatě  
Orientka ve Staré Vsi u Rýmařova, která 
je v pěkném a klidném prostředí Jeseníků. 
K dispozici jsme kromě pokojů a jídel-
ny měli dvě herny, bazén, saunu, a hlav-
ně prostornou a vytápěnou lyžárnu. Také 
jsme mohli využít přilehlého venkovního 
hřiště a louky.

Vzhledem k nedostatku sněhu letošní 
zimy jsme nemohli využít nabídku míst-
ního vleku, a tak jsme vyjeli autobusem 
do skiareálu Kopřivná, kde se nám moc 
líbilo – krásný široký svah, pěkné zázemí. 
Všichni začátečníci se naučili základy lyžo-
vání, pokročilí své lyžařské umy také zlep-
šili. Přestože jsme neměli možnost lyžovat 
celý týden, program pro děti byl pestrý – 
vycházky do lesa, bazén, sauna, hry ven-
ku i vevnitř, večerní programy – povídání 
o pravidlech na svahu, vybavení a výstroji, 
o nebezpečí hor, diskotéka a stezka odvahy. 
Děti nás mile překvapily v mnoha ohledech, 
např. moc pěkně spolupracovaly s vykládá-
ním/nakládáním všech věcí z/do autobusu 
i při výjezdu na svah. Přestože některé aktivi-
ty děti dříve neznaly (lyžování, sauna, hry), 
nebály se výzev a vyzkoušely kde co.

Mgr. Jana Štroblíková

LyžákLyžák

LyžákLyžák

LyžákLyžák
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Naši prvňáčci

Ve čtvrtek 14. prosince jsme začali jezdit 
do Vyškova na plavání. Děti absolvovaly cel-
kem deset plaveckých lekcí. Vzhledem k po-
časí a nemocnosti dětí, byla účast velmi nízká.

Ve středu 20. prosince nás navštívili Pro-
totýpci s ozoboty. Ozobot je inteligentní 
minibot, rychle a snadně programovatelný 
pomocí ozokódů (programování pomocí 
barevných kódů na papíře). Tento malý ro-
bot rozvíjí kreativitu, logiku, učí základy pro-
gramování, kódování a robotiky. Je to skvělá 
vzdělávací pomůcka a hračka zároveň. :-) 
Děti si vyzkoušely základy programování, 
kreslily dráhy s úkoly pro své roboty (prin-
cezny, rytíře, spidermany) a všechny si to 
moc užily.

5. ledna a 16. února jsme s dětmi navštívili 
místní knihovnu, kde nám paní knihovnice 
připravila krásný program s četbou a násled-
ným rozborem knihy.

Mgr. Zuzana Krivjanská

Novinky z mateřské školy

Přelom roku je za námi a s ním i první 
pololetí tohoto školního roku. Pomaličku 

jsme i my ve školce vstoupili do pololetí 
druhého. Z malých dětí se již staly ostřílení 
mazáci a nějaká ta chvilka bez mámy a táty 
je vůbec nerozhází. Proč taky. Ve školce je 
přece prima, je tu spousta kamarádů a po-
řád se tu děje něco zábavného.

Dovolte mi tedy malé ohlédnutí za uply-
nulými měsíci v mateřské škole. Naše děti 
prožívaly veselé, zábavné i naučné chvilky. 
Od divadelních a hudebních představení, 
projektových dnů, workshopů až po pla-
vecký kurz či karneval, děti prožily nespočet 
okamžiků, které jim otevřely dveře k pozná-
ní, novým zážitkům a vykouzlily nejedno-
mu z nich úsměv na tváři.

Měsíc únor se nesl ve znamení maso-
pustu a karnevalu, který proběhl ve všech 
třídách. Děti dorazily v krásných maskách 
a užily si dopoledne plné tance, her a zábavy.

Během projektového dne Stavitelé věží 
navštívila naši mateřskou školu paní lektor-
ka z Malé technické univerzity, která dětem 
prostřednictvím prožitkového učení předa-
la spoustu nových poznatků. Děti postavily 
krásné věže z kostiček či papírových kelímků, 
a aniž by to tušily, objevily i pár zákonů fyziky.

Při workshopu Kladívko a hřebíčky 
(MAP Slavkovsko) si starší děti osvojily 

Karneval v PejskáchKarneval v Pejskách
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práci s kladivem a vyrobily si tak krásného 
ježečka, kterého si pak odnesly domů.

Neodmyslitelnou součástí vzdělávací 
nabídky naší mateřské školy se stalo pla-
vání, kde se děti učí nejenom plavat, ale 
také budovat svou sebedůvěru a překoná-
vat obavy z vody. Plaveckého kurzu pro-
bíhajícího během měsíce února a března 
se účastní většina předškoláků, bez ohledu 
na své plavecké dovednosti. Pokročilejší 
děti se s radostí a nadšením učí plaveckým 
dovednostem a dnes již zvládají samostat-
ně přeplavat celý bazén.

Tento školní rok nám přinesl, a ještě 
přinese, spoustu zážitků. Jedním z těch 
očekávaných je stěhování mateřské školy 
do nové budovy, jejíž výstavba se poma-
lu blíží do cílové rovinky. Nové prostory 
nám od září přinesou mimo jiné i navýše-
ní kapacity o další dvě třídy a umožní nám 
tak přijetí mnohem většího počtu dětí. 
Přestože nám úřednický šiml brání přije-
tí všech nových dětí již při řádném zápi-
su, který proběhne 7. května, budeme se 
na ně těšit u zápisu dodatečného, který se 
uskuteční během měsíce srpna po oficiál-
ním navýšení kapacity MŠ.

Bc. Zuzana Kovaříková

A jedeme…

To je ten správný název mého článku. 
Plně vystihuje pracovní atmosféru ve škole 
i školce. Vedle aktivit, o kterých se ve svých 
článcích zmiňují paní učitelky, se udála celá 
řada dalších změn a posunů. Od 1. února 
máme v mateřské škole novou paní zástup-
kyni. Paní učitelka Petra Šťastná na vlast-
ní žádost odstoupila a nyní se plně věnuje 
práci „beruškové“ paní učitelky. Tuto práci 
vykonává velmi dobře a baví ji. Za práci 
paní zástupkyně moc děkuji. Nová paní 

zástupkyně Bc. Zuzana Kovaříková z Pejsků 
se chopila své nové funkce zodpovědně 
s vědomím, že ji čeká náročná práce s blíží-
cím se stěhováním a navyšováním rejstříko-
vé kapacity. Paní zástupkyni přeji hodně sil 
a kreativních nápadů.

Jak již bylo zmíněno, čeká nás v mateřské 
škole 7. května zápis nových dětí. V tomto 
termínu budeme přijímat děti do naplnění 
aktuální rejstříkové kapacity, tj. do 100 dětí, 
a sice do počtu 84 do klasické mateřské ško-
ly a do počtu 16 dětí v lesní mateřské škole. 
Přesné počty budeme mít v měsíci dubnu, 
kdy se bude konat zápis do prvního ročníku. 
Dodatečný zápis do nových tříd proběhne 
v měsíci srpnu. Prosíme všechny rodiče dětí, 
které nebudou přijaty v květnovém termínu, 
o trpělivost a shovívavost.

Zápis do prvního ročníku základní ško-
ly proběhne 15. dubna. Předchází mu 
edukativně -stimulační skupinky. Připravuje-
me i den otevřených dveří. Navštívit naši školu 
může kdokoliv. Přijďte si zavzpomínat a pro-
hlédnout si současnou školu. Rádi vás uvítá-
me. Do první třídy se připravuje silný ročník, 
předpokládáme otevření dvou menších tříd.

Dalším výrazným krokem v holubickém 
školství je rozjezd druhého stupně. Už v září 
budeme mít první šesťáky. Jedná se o první 
ročník páťáků, který nepřechází do Slavkova, 
ale zůstane doma, v Holubicích. Přípravné 
fáze, které nyní probíhají, jsou sice náročné, 
ale věřím, že to zvládneme. Nyní už máme 
domluvené nové paní učitelky, aprobované 
pro výuku druhého stupně, se zkušenostmi 
a chutí začínat něco nového. Od února se 
scházíme, připravujeme tematické plány, ře-
šíme materiální vybavení sbírek a kabinetů, 
připravujeme ŠVP a další školní dokumenty, 
vybíráme učebnice. V dubnu připravujeme 
pro rodiče a naše šesťáky společnou schůzku, 
kde se navzájem představíme a seznámíme.
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Zřizovatel navýšil rejstříkovou kapacitu 
základní školy, připravuje se navyšování ka-
pacity školní družiny a rekonstrukce pros-
tor Pejsků a Koťátek. V těchto prostorách 
vzniknou nové učebny pro základní školu. 
Čas neuvěřitelně letí, ale pracuje se ve všech 
směrech. Věřím, že to zvládneme. Bude to 
pro Holubice velký krok kupředu. Osobně se 
na 1. září, resp. na pondělí 2. září velice těším.

Na závěr chci poděkovat všem zaměstnan-
cům za jejich práci a všem pedagogům přeji 
k jejich březnovému svátku hodně osobních 
úspěchů, pracovního elánu a nasazení.

Mgr. Jana Ševčíková, ředitelka školy

Poděkování

Nový rok 2024 jsme ve škole nezača-
li zvesela. Smutný odchod paní učitelky 
Mrázové prožívala celá škola. Paní uči-
telka nastoupila do školy před dvěma lety 
a do kolektivu se ihned začlenila. Neza-
pomenutelné jsou její cukrářské zázraky, 
hra na akordeon a neustálý optimismus. 
Kdybychom mohli paní učitelce za něco 
poděkovat, bylo by to za její naladění 
na společnou vlnu, která tady ve škole 
vládne.

Mgr. Jana Ševčíková, ředitelka školy

ZE SPORTU

Tělovýchovná jednota Holubice – oddíl volejbalu

Volejbalový A ‑tým pokračuje v zápasech 1. ligy mužů ve skupině o 9. až 14. místo. 
První dvě únorová domácí utkání jsme vyhráli 3:0 nad týmy Lvi Praha B a MFF Pra-
ha. Poté nás čekalo utkání v Kolíně, kde jsme prohráli 3:0. Následovalo vyrovnané 
domácí utkání s ČZU Praha, kde naši svěřenci zvítězili 3:2. Ve výherní náladě jsme 
přijeli do Plzně, kde jsme získali tři body. V Praze jsme nejprve potrápili Lvi Praha B 
a prohráváme 3:2, poté nebodujeme proti MFF Praha, kde domácí vítězí 3:1. Po dvou 
prohraných utkáních vyhráváme na domácí palubovce 3:2 v dramatickém utkání 
s Kolínem. Následoval zápas v hlavním městě, kde po velmi napínavé bitvě svítilo 
skóre 2:3, vítězíme! Bereme dva body a bez ohledu na výsledek posledního domácího 
utkání s Plzní dne 22. 3. si zajišťujeme 9. místo v 1. lize mužů.

Tabulka 1. ligy mužů – 3. část o 9. až 14. místo:

Pořadí Tým Zápasů V3 V2 P1 P0 Bodů

9 TJ Holubice 23 9 5 3 6 40

10 TJ ČZU Praha 23 11 0 3 9 36

11 SK Volejbal Kolín 23 8 3 3 9 33

12 VK Lvi Praha B 23 8 3 0 12 30

13 VSK MFF UK Praha 23 6 3 4 10 28

14 USK Slavia Plzeň 23 4 2 3 14 19
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B-tým

V sezóně 2023/2024 se do krajských volejbalových soutěží po delší odmlce opět zapojil 
B ‑tým našich volejbalistů, konkrétně v krajském přeboru 1. třídy. Výkonnost týmu byla 
před zahájením soutěže velkou neznámou. Kostru týmu tvořili odchovanci Holubic, vět-
šina z nich stále v juniorském věku. Tito hráči byli doplněni několika zkušenějšími star-
šími hráči. V krajském přeboru se družstvo z velké většiny setkávalo s týmy složenými 
z velmi zkušených hráčů, kteří dříve hráli vyšší soutěže. Konečné 7. místo Holubic nedo-
statečně odráží herní projev týmu. Zpravidla chyběla trpělivost v koncovkách a disciplína 
při hře v poli. Během sezony měly výkony týmu vzrůstající tendenci a zvlášť poslední zá-
pasy jsou příslibem pro další roky. I přes porážky si tým dokázal udržet herní i tréninkové 
nadšení a chuť posouvat výkony dál. Vedení týmu a pozici hrajícího trenéra zajišťoval 
Marek Matuška, za což mu patří velký dík. Těšíme se na příští sezónu, do které nastoupí-
me s více zkušenostmi a věříme, že bodový přísun bude větší. Soupiska: Adamec Ondřej, 
Doležel Lukáš, Gonda Marek, Hrabálek Pavel, Hrnek Jan, Jurka Jakub, Klimek Adam, 
Koukal Tomáš, Matuška Marek, Matuška Miroslav, Pantůček Jakub, Tomek Jakub, Vo-
mela Jan, Zeman Adam, Zeman Ondřej, Šindler Štěpán, Šmerda Aleš ml., Šmerda Aleš st.
Tabulka Krajského přeboru mužů 1. třídy:
Pořadí Tým Zápasů V3 V2 P1 P0 Bodů

1 TJ Lokomotiva ‑ Ingstav, z.s. 28 23 1 1 3 72
2 Volejbal Vyškov, z.s. 28 17 6 0 5 63
3 VK Žabovřesky 28 18 3 2 5 62
4 TJ Sokol Šlapanice u Brna B 28 16 2 3 7 55
5 TJ Sokol Brno ‑ jih 28 7 4 5 10 34
6 VK PFN Znojmo A 28 3 1 7 15 18
7 TJ Holubice B 28 3 3 1 21 16
8 TJ TESLA BRNO z.s. 28 0 3 4 21 10

Za TJ Holubice, oddíl volejbalu Jan Vomela a Jakub Pantůček

Volejbal tým - BVolejbal tým - B
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Žáci
Žáci si neustále drží velmi dobrou výkonnost a stále hrají v první výkonnostní skupině 
v okresní soutěži.
Tabulka OP žactvo:

Tým Celkem

1.
 k

ol
o

2.
 k

ol
o

3.
 k

ol
o

4.
 k

ol
o

5.
 k

ol
o

6.
 k

ol
o

7.
 k

ol
o

1 Rousínov A 140 20 20 20 20 20 20 20

2 Hrušky H 126 16 18 18 19 19 18 18

3 Holubice H 122 19 19 17 16 18 17 16

4 Šlapanice H 122 17 16 19 18 17 16 19

5 Křenovice H 116 18 17 15 14 16 19 17

6 Pozořice A 104 12 15 16 17 15 14 15

7 Bučovice D 95 14 14 14 15 14 13 11

8 Blansko D 88 11 12 13 11 12 15 14

9 Rousínov B 72 10 10 12 13 11 9 7

10 Vyškov A 72 15 13 10 10 9 7 8

11 Bučovice D 71 13 11 11 9 7 8 12

12 Šlapanice D 63 9 7 7 7 8 12 13

13 Slavkov D 61 6 8 9 8 10 10 10

14 Rousínov D 59 2 4 8 12 13 11 9

15 Křenovice D 47 8 9 6 6 6 6 6

16 Slavkov H 27 4 5 4 5 3 3 3

17 Bučovice H 26 7 6 5 2 2 2 2

18 Vyškov D 26 5 3 2 3 4 5 4

19 Pozořice B 26 3 2 3 4 5 4 5

20 Vyškov B 7 1 1 1 1 1 1 1

za TJ Holubice, oddíl volejbalu Petr Marcoň
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Tělovýchovná jednota Holubice – oddíl nohejbalu 

Otevřete si všichni prosím kalendář a napište si termíny našich domácích zápasů 1. ligy 
nohejbalu v roce 2024:
29. 3. 2024 14.00 hod R.U.M. NK Holubice – MNK Modřice B
6. 4. 2024 14.00 hod R.U.M. NK Holubice – TJ Plazy
14. 4. 2024 14.00 hod R.U.M. NK Holubice – NK AUSTIN Vsetín
28. 4. 2024 14.00 hod  R.U.M. NK Holubice – TJ Pankrác
12. 5. 2024 14.00 hod    R.U.M. NK Holubice – TJ Solidarita
16. 6. 2024    14.00 hod    R.U.M. NK Holubice – TJ Radomyšl
18. 8. 2024    14.00 hod    R.U.M. NK Holubice – TJ Český Brod

Historicky první sezóna 1. ligy v Holubicích právě začíná, buďte i vy, naši fanoušci, její 
nedílnou součástí. První dvě utkání se budou hrát v místní sportovní hale, ostatní na antu-
ce ve venkovním areálu tělovýchovné jednoty. Těšíme se na vás.

Za TJ Holubice, oddíl nohejbalu, Roman Dlabka

Tělovýchovná jednota Holubice – oddíl florbalu

Florbalisti se v zimních měsících opravdu nenudili. Vánoční 
turnaj ve Slavkově si nenechali ujít jak naši dospělí hráči, tak 
i odchovanci z řad dětí. Turnaj se nesl v přátelské uvolněné at-

mosféře, a že si ho naši hráči užili se vším všudy, značí radost z výher a tři poháry.
V lednu jsme si střihli hned dvě přátelská utkání s Pozořicemi. Nejprve nastou-

pila naše přípravka, pro spoustu dětí to byl vůbec první zápas, a ještě jsme se museli 
potýkat s velkou nemocností. I tak byly děti velice bojovné, výhru Pozořicím nedaly 
zadarmo a bojovaly až do konce. Jako druzí nastoupili mladší žáci. Tady už máme 

NohejbalNohejbal

Florbal,1ptačí slet Holubice vs. SokoliFlorbal,1ptačí slet Holubice vs. Sokoli
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své ostřílené hráče, ale domácí prostředí jim asi moc nesedlo. Výsledek sice vypadal 
jednoznačně pro soupeře, přesto jsme soupeřovi celkem zavařili a utkání bylo vyrov-
nané. Bylo spoustu krásných akcí z naší strany, ale bohužel brankáře soupeře jsme 
nebyli schopni prostřelit. Věřím, že další utkání, které plánujeme na duben, bude 
v náš prospěch a smůlu na domácí půdě prolomíme. 

V únoru jsme vyrazili do Dambořic, kde dostala roli kapitánky Helenka Sladká, role 
se ujala velmi zdatně – v šatně vládla dobrá nálada, a i přes malý počet hráčů jsme doká-
zali přivézt hned tři výhry. Nejvýraznější a velmi překvapené byly Anička s Ellou, které 
se do toho opravdu opřely a zvládly dát v zápase hattrick. Doufáme, že nám nasbírané 

Florbal,1ptačí slet Holubice vs. SokoliFlorbal,1ptačí slet Holubice vs. Sokoli

Florbal, výhra elévů v DambořicíchFlorbal, výhra elévů v Dambořicích
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zkušenosti, vytrvalost a píle na tréninku přinesou vytoužené ovoce, budoucí zápasy dáme 
v náš prospěch a budeme přijíždět ještě s větší radostí, než doposud.

Poslední příspěvek bych věnovala dospělé části. Ti vyzvali v neděli 10. března hráče ze 
Sokola Pozořice. Menší ptačí slet se odehrál v naší hale a utkání bylo napínavé od začátku 
do konce. O tom svědčí i vyrovnané skóre 4:4. Z role kapitánky jsem domluvila nájezdy, 
které byly pro náš tým úspěšné, protože jsme proměnili dva nájezdy ze tří. Všem hráčům 
ještě jednou děkuji a děkujeme i našemu malému fanouškovi Tomáškovi Dufkovi, který 
se přišel podívat a zafandit.

Za TJ Holubice, oddíl florbalu, Saša Vojáčková

Tělovýchovná jednota Holubice – oddíl fotbalu

S přicházejícím jarem se blíží konec zimní přípravy a halové sezony našich nej-
menších fotbalistů.

Minipřípravka v zimním období sehrála několik turnajů. Tři turnaje se odehrály 
ve Vyškově, kde se děti utkaly s týmy z Vyškova, Olomouce, Komořan, Kučerova, 
Kroměříže, Prostějova a Pozořic. Jeden turnaj jsme pořádali i u nás v hale, kde se 
zapojily týmy Blažovic, Viničných Šumic a Pozořic. Poslední turnaj se konal v Ji-
říkovicích, kde jsme změřili síly opět s Pozořicemi, Viničnými Šumicemi a pro nás 
s doposud neznámými týmy z Podolí a Mokré ‑Horákova. V průběhu zimního období 
byla docházka poměrně slabá, a tak doufáme, že se na jaře zapojí více dětí, aby mohly 
sbírat fotbalové zkušenosti a aby se společně zlepšovaly.

Turnaj - miniTurnaj - mini
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Mladší přípravka se v únoru zapojila do trianglového turnaje v Dražovicích, který 
pořádal oddíl Křižanovic a účastnily se také Heršpice. Větší turnaj se konal v hale v Ho-
lubicích, do kterého se kromě domácího týmu také zapojily oddíly z Blažovic, Heršpic, 
Křenovic, Křižanovic a Pustiměře. Turnaje se účastnilo přibližně 60 dětí a padlo celkem 
52 branek. Tímto bych chtěl poděkovat všem, kteří se podíleli na přípravě a realizaci do-
mácího turnaje!

Nyní už všichni vyhlížíme začátek jarní části fotbalové sezony, kde nás čeká 2. dubna 
na travnatém hřišti domácí zápas s Vážany nad Litavou. Nejprve však s mladší přípravkou 
odehrajeme 24. března halový turnaj v Rousínově.

Obecně se dá říci, že není mnoho dětí, které chodí opravdu pravidelně na fotbal, a proto 
přemýšlíme, jak směřovat vývoj fotbalu v Holubicích. Pokud se počet dětí s pravidelnou 
docházkou zvýší, je trenérský tým připraven od září přihlásit do soutěží nejen oddíl mladší 
přípravky, ale i starší přípravky. S tím také souvisí další rozvoj fotbalového hřiště a zázemí 
tak, aby mohly děti dále navazovat do žákovských a dorosteneckých oddílů v Holubicích.

Všechny děti, tedy i ty, které s námi nyní nehrají a mají o fotbal v Holubicích zájem, 
uvítáme. S dětmi můžete přijít na trénink kdykoliv ve středu a v pátek od 17:00 hodin na 
travnaté hřiště u ČOV. Rádi bychom rozšířili kategorie zejména v ročnících 2014 až 2019.

Za TJ Holubice, oddíl fotbalu, Petr Marcoň

OSTATNÍ AKCE, INFORMACE A POZVÁNKY

Jarní aktivity holubických zahrádkářů

V sobotu 17. února jsme bruslili 
na zimním stadionu ve Vyškově. Akci 
sponzorovali holubičtí zahrádkáři 
a komise pro školství, mládež a sport. 
V březnu jsme pořádali spolu s komisí 
životního prostředí v Holubicích další 
dvě akce: Den Země, kdy jsme v katastru 
obce posbírali v sobotu 2. března desít-
ky pytlů s odpadky. Druhou byla bese-
da a diskuzní večer na téma Jak zdravě 

pečovat o trávníky s odborníkem, panem 
Tomášem Šenou.

V pátek 22. března zveme všechny zá-
jemce na tradiční ukázku jarního řezu 
ovocných stromů, tentokrát v Curdí-
ku u rodiny Šmerdovy č. p. 386. Rady, 
jak stříhat a jak se starat o mladé i star-
ší ovocné stromky nám tradičně předá 
pan Antonín Florián, který zodpoví také 
všechny dotazy. Hned v následujícím 

Turnaj - mladsiTurnaj - mladsi
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týdnu, ve čtvrtek 28. března, máme pro 
naše členy připravený kurz „Vypichova-
ná velikonoční výzdoba na stůl,“ který 
povede paní Jana Zetíková.

Letošní turistický rok zahájíme jedno-
denním zájezdem do slovenských termál-
ních lázní Nitrava v sobotu 18. května, 
v létě se zajedeme podívat na nějaký pěk-
ný moravský zámek či hrad, vše se včas 
dozvíte.

Ilona Marinčová, předsedkyně ZO ČZS

Bruslení ve Vyškově bylo úžasné

V sobotu 17. února jsme se opět vydali bruslit 
na zimní stadion do Vyškova. Mnoho rodin 
s dětmi i manželských párů zaplnilo ledovou 
plochu a krásně jsme si zabruslili, měli jsme 
led jen pro sebe! Holubičtí zahrádkáři a ko-
mise pro školství, mládež a sport stadion už 
po několikáté pronajali na celých devadesát 
minut a pro všechny přítomné byla tato akce 
zdarma. Pochvalná slova spokojených „Ho-
lubáků“ nás utvrdila, že jsme ve Vyškově roz-
hodně nebyli naposledy. Díky plastovým 
brankám šlo bruslení pěkně i malým dětem 
a začátečníkům, viděli jsme i povedené kra-
sobruslařské variace.

Marie Hradečná, předsedkyně komise  
pro školství, mládež a sport

Den Země a zajímavá beseda 
o trávníkaření

Komise životního prostředí spolu s holu-
bickými zahrádkáři pozvali všechny, komu 
není lhostejné, v jakém prostředí žijeme, 
na dobrovolnickou akci Den Země. Do ní 
se mohl zapojit naprosto každý. První jarní 
sluníčko nekompromisně odhalilo odhoze-
né odpadky, proto se nám v sobotu 2. břez-
na hodila každá ruka. Přesto, že nás nebylo 
moc a nepodařilo se nám obejít celou obec, 
nasbírali jsme 24 pytlů odpadků a ostatní-
ho harampádí. Je k neuvěření, co jsou lidé 
schopni vyhodit do přírody. Mrzí nás, že 
přesto, že je na obci rozmístěno dostatek 
odpadkových košů, každý má svou popel-
nici, máme kontejnery na tříděný odpad 
a dvakrát ročně možnost svozu nebezpečné-
ho a velkoobjemového odpadu, stále se na-
jdou tací, kteří nepochopili, kam s odpadky…

Bruslení ve VyškověBruslení ve Vyškově Den ZeměDen Země
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Děkujeme tímto všem zúčastněným, kteří 
přišli pomoci s úklidem a také ostatním 
občanům, kteří individuálně uklidili oko-
lí svého bydliště v následujících dnech.
Společně jsme také uspořádali, v pátek 
8. března v zasedací místnosti obecního 
úřadu, hojně navštívenou besedu a diskuz-
ní večer na téma Jak zdravě pečovat o tráv-
níky s předním odborníkem na trávníky 
panem Tomášem Šenou. Cílem besedy 
bylo informovat širší veřejnost i odpůrce 
sekání trávy, jaké jsou trendy, kam se tráv-
níkaření posouvá s ohledem na změnu kli-
matu, a co lze udělat hned ke zlepšení, aby 
obec i zahrady byly stále zelené.

Jarmila Tupá, předsedkyně komise životního prostředí
Ilona Marinčová, předsedkyně ZO ČZS

Spořte na stáří a získejte to,  
po čem toužíte

Uvědomuji si, že v dnešní době plné ne-
ustálých změn a nejistot se může zdát 
plánování na stáří jako složitá výzva. 
Přesto je důležité mít na paměti, že čím 
dříve začnete s přípravou na budoucnost, 
tím lépe. Není nikdy příliš brzy, ani pří-
liš pozdě začít myslet na své finanční za-
bezpečení v důchodu. Jsem toho jasným 
důkazem. Začal jsem ve svých třiceti le-
tech. V tomto článku se vám pokusím 
dát několik tipů, a hlavně se vám budu 
snažit přiblížit okrajově některé novinky 
z oblasti spoření na stáří.
Proč si šetřím na stáří a proč tady platí: 
Čím dříve, tím lépe?
Spoření na stáří pro mě znamená zajištění 
pohodového a bezstarostného důchodu. 
Uznávám však, že každý to můžeme mít ji-
nak. Někdo si chce dopřát vysněnou dovo-
lenou, někdo chce zajistit vzdělání dětem 
nebo opravit dům. Každý můžeme mít svůj 

důvod, ale u jakéhokoliv spoření platí – čím 
dřív, tím lépe. Zde je několik výhod:
• Čím dříve začnete, tím více využijete 

sílu složeného úročení. I malé částky 
mohou díky dlouhodobému spoření na-
růst do vyšších částek.

• Začínáte ‑li v mladém věku, můžete si 
dovolit spořit menší částky s tím, že do-
sáhnete podobného výsledku, jako kdy-
byste začali spořit později, ale vyššími 
částkami. Opět mohu nabídnout osobní 
příklad. Moje žena začala spořit hned 
po vysoké škole a do teď jsem ji s tříná-
sobnou měsíční úložkou nedohnal.

• Včasné začlenění spoření do vašeho 
rozpočtu pomáhá lépe se připravit 
na budoucnost, bez nutnosti drastic-
kých změn ve vašem životním stylu.

• A také nezapomínejme na statistiku. 
Vzhledem k tomu, že průměrná délka 
života se prodlužuje, je pravděpodobné, 
že budete potřebovat financovat více let 
po odchodu do důchodu.

Co se letos změnilo v oblasti důchodo-
vého penzijního spoření a co je ten nový 
DIP?
Od 1. ledna 2024 přináší legislativa v ob-
lasti doplňkového penzijního spoření 
několik klíčových změn a zavádí nový 
dlouhodobý investiční produkt (DIP) 
na stáří. Tento produkt je navržen tak, 
aby podpořil dlouhodobé spoření s vý-
hodnými podmínkami pro spořitele.
• Prodlužuje se minimální doba spoření 

z pěti na deset let.
• Limit, o který si můžete snížit daně se 

zvyšuje na 48 000 Kč ročně pro všech-
ny typy spoření na stáří.

• Zvyšuje se minimální hranice pro státní 
příspěvek z 300 Kč na 500 Kč a maximál-
ní hranice z 1000 Kč na 1700 Kč, což zvy-
šuje maximální státní příspěvek na 340 Kč.
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• Na státní příspěvek nebudete mít už 
nárok, pokud vám byl přiznán starobní 
důchod.

• Jednorázový výběr zůstává možný, ale 
je třeba počítat se zdaněním. Můžete se 
mu vyhnout, pokud zvolíte při výběru 
rentu na deset let.

• Pro státní zaměstnance nově platí, že 
zaměstnavatel musí přispívat na spoří-
cí produkty na stáří minimálně 50 % 
z příspěvku z FKSP.

Dlouhodobý investiční produkt (DIP) – 
nový druh spoření na stáří, který je ur-
čen pro ty, kdo hledají efektivní způsob, 
jak si spořit na stáří s využitím daňo-
vých výhod. Hlavní charakteristiky 
produktu jsou:
• Můžete si ve svém daňovém přiznání 

odečíst až 48 000 Kč ročně. Jen upozor-
ňuji, že tento limit je celkový pro všech-
ny produkty, které máte pro spoření 
na stáří.

• Při dodržení základních podmínek 
(délka spoření alespoň deset let a ukon-
čení spoření min. v šedesáti letech 
věku) je možný jednorázový výběr bez 
zdanění. Toto je zvláště výhodné pro 
ty, kdo plánují své finance vybrat jed-
norázově a nechtějí zdanit výnos. Z to-
hoto pohledu se jako ideální nabízí mít 
kombinaci doplňkového penzijního 
spoření a dlouhodobého investičního 
produktu.

Do článku bohužel nelze dát všechny detai-
ly. Během své třináctileté kariéry v bankov-
nictví a pojišťovnictví jsem si opakovaně 
potvrdil, jak může být občas svět financí 
složitý. Proto, pokud byste potřebovali po-
radit s jakýmkoliv spoření, pojištění nebo 
úvěry, neváhejte se na mě obrátit. Můžete 
mě kontaktovat telefonicky na čísle 
777 063 125 nebo prostřednictvím e ‑mailu 
na danielmarcek.holubice@gmail.com.

Daniel Marček

Rozkvetlé hřiště u OÚRozkvetlé hřiště u OÚ
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Redakce zpravodaje  Redakce zpravodaje  
a vedení Obce Holubice Vám přejí  a vedení Obce Holubice Vám přejí  

příjemné a klidné prožití  příjemné a klidné prožití  
velikonočních svátků.velikonočních svátků.
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Redakční uzávěrka pro příspěvky příštího čísla Holubického zpravodaje bude v úterý 11. června 2024.  
Články, oznámení nebo podněty zasílejte prosím na mailovou adresu redakce.holubice@seznam.cz.  

Za původnost a věcnou správnost uvedených příspěvků odpovídají autoři. Redakce pouze zodpovídá 
za jazykovou úpravu. Redakční rada: Ilona Marinčová, Vladimíra Franková, Magdalena Hochmanová,  

Hana Moualla a Petra Šujanová.
Veškeré informace a aktuality z obecního úřadu, Holubický zpravodaj v elektronické podobě 
i všechny fotografie z akcí, pořádaných v obci, můžete najít na webových stránkách Holubic: 

www.holubiceou.cz.

PŘEHLED CHYSTANÝCH AKCÍ

 22. března Kurz řezu ovocných stromů (zahrádkáři)

 26. března Den otevřených dveří (ZŠ Holubice)

 28. března Kurz velikonoční vazby pro členy ZO ČZS (zahrádkáři)

 6. dubna Taneční kurz (komise pro školství, mládež a sport)

 14. dubna Divadlo pro dospělé Zelňačka (Obec Holubice)

 28. dubna Setkání seniorů (sociálně – zdravotní komise)

 30. dubna Pálení čarodějnic na hřišti (TJ Holubice)

 5. května Poutní mše svatá u kaple sv. Gotharda v 10:00 hodin (farníci)

 16. května Divadlo pro dospělé Krvavá Henrietta (Obec Holubice)

 18. května Zájezd do termálních lázní Nitrava (zahrádkáři)

 18. května Sběr železného šrotu po obci (TJ Holubice)

 1. červen Holubácká sedmička, míčový sedmiboj na hřišti (TJ Holubice)

 2. června Boží Tělo od 9:30 hodin (holubičtí farníci)

 9. června Deskoherní den + Pokémoni (Obec Holubice a Ladislav Kočvara)

 15. června Farní den na farní zahradě od 14:30 hod. (holubičtí farníci)

 16. června Vítání občánků (Obec Holubice)

 22. června Dětský den s Momíkovem u altánu (Obec Holubice)

 22. června Holubácké Lenoch (TJ Holubice)

 13. července Babské hody (holubické stárky a hostinec U Kapličky)

 8. – 12. července Příměstský gymnastický tábor (pan Hrazdil)

 5. – 9. srpna Přívesnický tábor (TJ Holubice a Obec Holubice)

 7. září  Poznej svého souseda a Kroužkobraní v altánu (Obec Holubice a komise)

 21. září Běh Holubicemi (Obec Holubice a TJ Holubice)
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